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PS 292/16 Godkjenning møteinnkalling

Saksprotokoll i fylkesutvalet - 08.12.2016 

Anne Beth Njærheim (V) kommenterte at mange dokument vart ettersendt i siste liten. Silja Ekeland 
Bjørkly (H) supplerte med spørsmål om det er mogleg å få samla alle dokumenta i ePolitiker tilsvarande 
slik det er på nett. 

PS 320/16 «Retningsliner for styrehonorar i selskap der HFK er deltakar» vart trekt.

Vedtak

Innkallinga vart godkjend med merknadene over.

Saklista vart godkjend med merknaden over.

PS 293/16 Godkjenning møtebok forrige møte

Saksprotokoll i fylkesutvalet - 08.12.2016 

Vedtak

Møteprotokollen frå fylkesutvalet 16.11.2016 vart godkjend utan merknader. 

PS 294/16 Referatsaker (meldingar)

Saksprotokoll i fylkesutvalet - 08.12.2016 

I samband med RS 187/16 «Åpent brev til fylkestinget i Hordaland vedr toalettforholdene til 
bussjåførene» sette Silja Ekeland Bjørkly (H) på vegner av H og Frp fram slikt forslag:

«Ber om at administrasjonen kommer tilbake med sak, så snart som mulig, om konkrete tiltak 
for bedring av sjåførenes sanitære forhold.»

Fylkesutvalet tok stilling til om forslaget skulle realitetsbehandlast.

Fylkesutvalet vedtok samrøystes å realitetsbehandle forslaget og vedtok deretter samrøystes forslaget.

Vedtak

Ber om at administrasjonen kommer tilbake med sak, så snart som mulig, om konkrete tiltak for bedring 
av sjåførenes sanitære forhold.

I samband med RS 176/16 «Takstsamarbeidsavtale mellom NSB og Skyss» kommenterte Tom Sverre 
Tomren (MDG) at ein avtale kan få budsjettmessige konsekvensar. Pål Kårbø (KrF) viste til forliket om 
statsbudsjettet der det er lagt inn 105 mill. kroner m.a. til takstharmoni, og spurde kor mykje Hordaland 
fylkeskommune vil få tildelt. Fylkesrådmannen svarte at fylkeskommunen sin andel p.t. er ukjend.»

I samband med RS 179/16 «Låg- og nullutsleppsteknologi i vegtrafikken» påpeikte Tom Sverre Tomren 
(MDG) at det er vedteke at det skal leggjast fram sak om problemstillinga. Fylkesdirektør samferdsel 
opplyste at det kjem sak i februar 2017.

I samband med RS 181/16 «Trygt heim-ordninga – status» spurde Anne Beth Njærheim (V) om tilboda 
er marknadsført. Fylkesdirektør samferdsel svarte at det ikkje er spesiell marknadsføringsstrategi knytt til 
Trygt heim-ordninga.

I samband med RS 188/16 «Større saker til politisk behandling 1. halvår 2017» viste Benthe Bondhus 
(Sp) til eigarskapsmeldinga som skal kome i februar og spurde om det er planlagt møte med 



vekstbedriftene. Fylkesdirektør regional utvikling svarte at det ikkje er lagt opp til møteverksemd med 
underliggjande selskap.

I samband med RS 178/16 «Testing og utvikling av biogasshybridbussar» stilte Silje Hjemdal (Frp) ein 
del oppfølgingsspørsmål knytt til fylkeskommunen sine planar for vidare bruk av «superbussen»: 
forlenging av haldeplassar for linje 2, omgjering av ståplassar til sitjeplassar, forbetringar av bussane sin 
kapasitet på produsenten si rekning, kva som skjer når snuplassen for linje 9 forsvinn m.m. 
Fylkesrådmannen vil kome tilbake med svar.

PS 295/16 Delegerte saker

Saksprotokoll i fylkesutvalet - 08.12.2016 

Vedtak

Delegert sak 10/16 vart teke til orientering.

PS 296/16 Delegasjonssak - gratis kollektivtransport ved mellombelse auka 
bompengetakstar i Bergen

Forslag til innstilling

Fylkestinget delegerer mynde etter yrkestransportlova §22 til fylkesrådmannen til å fastsetja 
kollektivtrafikktakstar i periodar der det er vedteke å ta i bruk mellombelse auka bompengetakstar 
(beredskapstakstar) i Bergen etter §27 i veglova. 

Saksprotokoll i fylkesutvalet - 08.12.2016 

Fylkesrådmannen sitt forslag vart vedteke som innstilling til fylkestinget mot 5 røyster (H, Frp).

Innstilling til fylkestinget

Fylkestinget delegerer mynde etter yrkestransportlova §22 til fylkesrådmannen til å fastsetja 
kollektivtrafikktakstar i periodar der det er vedteke å ta i bruk mellombelse auka bompengetakstar 
(beredskapstakstar) i Bergen etter §27 i veglova. 

PS 297/16 Justering av tilbodsstrukturen , skuleåret 2017/2018

Forslag til innstilling

Det blir gjort følgjande endringar i tilbodsstrukturen ved dei vidaregåande skulane, skuleåret 2017/2018:

1A. Nedlegging av utdanningsprogram som følgje av vedtak i skulebruksplanen i oktober 2016

Austrheim vidaregåande skule: Vg1 Restaurant og matfag: 1 klasse, 15 elevar

Fitjar vidaregåande skule: Vg4 Allmennfagleg påbyggingskurs for 
elevar med fagbrev/yrkeskompetanse 1 klasse, 30 elevar

Olsvikåsen videregående skole: Vg1 Design og handverk: 1 klasse, 15 elevar

Osterøy vidaregåande skule: Vg1 Design og handverk: 1 klasse, 15 elevar

Slåtthaug videregående skole Vg1 Design og handverk     1 klasse, 15 elevar

Tertnes videregående skole Vg3 Formgjevingsfag     1 klasse, 15 elevar



1B. Oppretting av programområde som følgje av vedtak i skulebruksplanen oktober 2016:

Stord vidaregåande skule: Vg4 Allmennfagleg påbyggingskurs for 
søkjar med fagbrev/yrkeskompetanse 1 klasse, 30 elevar

Voss gymnas: Vg2 Blomsterdekoratør 1 klasse, 15 elevar

Voss vidaregåande skule: Vg2 Anleggsgartnar og idrettsanlegg 1 klasse, 15 elevar

2A. Oppretting av utdanningsprogram/programområde som konsekvens av vedtak i fylkesutvalet 
i desember 2015 og mai 2016:

Arna vidaregåande skule: Vg3 Medium og kommunikasjon 2 klassar, 15 elevar i kvar klasse.

Austrheim vidaregåande skule: Vg2 Automatisering 1 klasse, 12 elevar

Fitjar vidaregåande skule: Vg3 Interiør 1 klasse, 15 elevar

Fusa vidaregåande skule: Vg2 Barne- og ungdomsarbeidarfaget 1 klasse, 15 elevar

Kvinnherad vidaregåande skule: Vg2 Sal, service og tryggleik 1 klasse, 15 elevar

Laksevåg videregående skole: Vg3 El-energi med studiekompetanse 1 klasse, 15 elevar

Norheimsund vidaregåande skule Vg2 Kjøretøy 1 klasse, 12 elevar

Odda vidaregåande skule: Vg3 Idrettsfag 1 klasse, 30 elevar

Voss gymnas Vg1 Service og samferdsel 1 klasse, 15 elevar

Kvinnherad vidaregåande skule Innføringsklasse minoritetsspråklege elevar 1 klasse, 15 elevar

Voss gymnas Innføringsklasse minoritetsspråklege elevar 1 klasse, 15 elevar

Øystese gymnas Innføringsklasse minoritetsspråklege elevar 1 klasse, 15 elevar

2B. Nedlegging av programområde som konsekvens av vedtak i fylkesutvalet i mai 2016:

Austrheim vidaregåande skule: Vg2 Teknikk og industriell produksjon TAF 1 klasse, 10 elevar

2C. Fylkesrådmannen får fullmakt til å opprette/leggje ned tilbod om innføringsklassar for 
minoritetsspråklege elevar i samsvar med behovet fram til skulestart hausten 2017

3A. Vg2 Medium og kommunikasjon, yrkesfagleg struktur, blir lagt ned ved følgjande skular på 
grunn av overgang til ny struktur:

Arna vidaregåande skule, Laksevåg videregående skole, Nordahl Grieg videregående skole, Stord 
vidaregåande skule.

3B. Vg2 Medium og kommunikasjon, ny studieførebuande struktur, blir oppretta med same 
klassetal som skulane har i Vg1, skuleåret 2016/2017

Amalie Skram videregående skole, Arna vidaregåande skule, Laksevåg videregående skole, Nordahl 
Grieg videregående skole og Stord vidaregåande skule.

3C. Nedlegging av Vg2 Studiespesialiserande utdanningsprogram med formgjevingsfag, på 
grunn av ny struktur og namneendring til Kunst, design og arkitektur ved følgjande skular:

Fusa vidaregåande skule, Knarvik vidaregåande skule, Olsvikåsen videregående skole og Tertnes 
videregående skole.

3D. Oppretting av Vg2 Kunst, design og arkitektur, på grunn av ny struktur med same klassetal 
som i Vg1, skuleåret 2016/2017, ved følgjande skular:

Fusa vidaregåande skule, Olsvikåsen videregående skole, Nye Voss gymnas og Årstad videregående 
skole.



4. Nordahl Grieg videregående skole: Oppretting av studieførebuande tilbod i 
utdanningsprogrammet Helse og oppvekstfag

5 Oppretting av Vg3 klassar for søkjarar med Ungdomsrett utan tilbod om læreplass

Osterøy vidaregåande skule: Vg3 som byggjer på Vg2 Industriteknologi

Slåtthaug videregående skole Vg3 Bilfaget

Årstad videregående skole: Vg3 Elektrofag 

Årstad videregående skole: Vg3 som byggjer på Vg2 Industriteknologi

Stord vidaregåande skule:  Vg3 Elektrofag

Stord vidaregåande skule: Vg3 som byggjer på Vg2 Teknikk og industriell produksjon

Amalie Skram videregående skole: Vg3 IKT-servicefaget

Administrasjonen får fullmakt til å opprette andre tilbod dersom det viser seg at det er trong for dette hausten 2017. 

Saksprotokoll i yrkesopplæringsnemnda - 24.11.2016 

Leiar Tom Knudsen opplyste om henvendelse frå ordfører i Fitjar kommune vedk. Skulebruksplan og 
klassesaka

Atle Rasmussen /LO sette frem oversendingsforslag til OPHE  vedk. Vg3 i skule, vert send i eige notat.

Tom Knudsen / Roger Pilskog sette fram følgjande forslag på vegne av NHO/LO:

1. «Yrkesopplæringsnemnda slutter seg i hovedsak til innstillingen.
2. Skole og klassestruktur innen yrkesfag må reflektere tilgang på læreplasser og arbeidslivets 

behov.
3. Yrkesopplæringsnemnda viser til sakens pkt. 5, og vil igjen presisere at diminsjonering må 

skje slik at en unngår Vg3 klasser for søkere med ungdomsrett uten tilbud om læreplass  jfr. 
punkt 1

4. Før administrasjonen på fullmakt oppretter tilbud innen yrkesfag, skal dette legges frem for 
Yrkesopplæringsnemnda før endelig beslutning.

5. Yrkesopplæringsnemnda ber om en sak hvor Vg3 yrkesfag evalueres, og en analyse av 
behov fremover. I tillegg ber Yrkesopplæringsnemnda om oversikt over læreplassar og 
tydelig tiltaksplan for rekruttering av læreplassar både i privat og offentlig sektor.»

Røysting
Knudsen/Pilskog sitt forslag var samrøystes vedteke.

Tilråding frå yrkesopplæringsnemnda:

1. Yrkesopplæringsnemnda slutter seg i hovedsak til innstillingen.

2. Skole og klassestruktur innen yrkesfag må reflektere tilgang på læreplasser og arbeidslivets 
behov.

3. Yrkesopplæringsnemnda viser til sakens pkt. 5, og vil igjen presisere at diminsjonering må skje 
slik at en unngår Vg3 klasser for søkere med ungdomsrett uten tilbud om læreplass  jfr. punkt 1.

4. Før administrasjonen på fullmakt oppretter tilbud innen yrkesfag, skal dette legges frem for 
Yrkesopplæringsnemnda før endelig beslutning.

5. Yrkesopplæringsnemnda ber om en sak hvor Vg3 yrkesfag evalueres, og en analyse av behov 
fremover. I tillegg ber Yrkesopplæringsnemnda om oversikt over læreplassar og tydelig 
tiltaksplan for rekruttering av læreplassar både i privat og offentlig sektor.



Saksprotokoll i utval for opplæring og helse - 01.12.2016 

Christer Lilleskare Olsen, H, sette fram slikt forslag på vegner av H, Frp, V og MDG:

«Før en vurdering av nedleggelse av påbygg Fitjar vgs. Bes om en sak som vurderer 
opprettholdelsen av påbyggklasser i henhold til vedtak i skolebruksplanen. 1A punkt om Fitjar 
vgs. strykes. Som konsekvens av dette strykes opprettelsen av ny klasse på Stord (1B).»

Emil Gadolin, A, sette fram slikt forslag:

«Utval for opplæring og helse ventar med å ta ei avgjerd om flytting av påbygg frå Fitjar 
vidaregåande skule til Stord vidaregåande skule, og politisk kjem ein tilbake til spørsmålet fram 
mot fylkesutvalet desember 2016.

I tråd med vedtak i samband med skulebruksplanen i fylkestinget oktober 2016, ber vi 
fylkesrådmannen utgreie om det er hensiktsmessig å flytte påbyggstilbodet. Dette må kome i 
eit eige notat fram mot fylkesutvalet, som eit vedlegg til saka.»

Olsen trekte sitt forslag.

Følgjande parti stilte seg så bak Gadolin sitt forslag: R, SV, Sp, KrF, MDG, V, H og Frp.

John Helge Gullaksen, H, sette fram slikt forslag:

«Høyre ønsker å opprettholde vg1 Restaurant og matfag ved Austrheim vgs.»

Røysting
Gullaksen sitt forslag falt mot 3 røystar (H, R)
Fylkesrådmannen sitt forslag med Gadolin sitt forslag vart samrøystes vedteke.

Innstilling til fylkesutvalet

Det blir gjort følgjande endringar i tilbodsstrukturen ved dei vidaregåande skulane, skuleåret 2017/2018:

1A. Nedlegging av utdanningsprogram som følgje av vedtak i skulebruksplanen i oktober 2016

Austrheim vidaregåande skule: Vg1 Restaurant og matfag: 1 klasse, 15 elevar

Fitjar vidaregåande skule: Vg4 Allmennfagleg påbyggingskurs for 
elevar med fagbrev/yrkeskompetanse 1 klasse, 30 elevar

Olsvikåsen videregående skole: Vg1 Design og handverk: 1 klasse, 15 elevar

Osterøy vidaregåande skule: Vg1 Design og handverk: 1 klasse, 15 elevar

Slåtthaug videregående skole Vg1 Design og handverk     1 klasse, 15 elevar

Tertnes videregående skole Vg3 Formgjevingsfag     1 klasse, 15 elevar

1B. Oppretting av programområde som følgje av vedtak i skulebruksplanen oktober 2016:

Stord vidaregåande skule: Vg4 Allmennfagleg påbyggingskurs for 
søkjar med fagbrev/yrkeskompetanse 1 klasse, 30 elevar

Voss gymnas: Vg2 Blomsterdekoratør 1 klasse, 15 elevar

Voss vidaregåande skule: Vg2 Anleggsgartnar og idrettsanlegg 1 klasse, 15 elevar

2A. Oppretting av utdanningsprogram/programområde som konsekvens av vedtak i fylkesutvalet 
i desember 2015 og mai 2016:

Arna vidaregåande skule: Vg3 Medium og kommunikasjon 2 klassar, 15 elevar i kvar klasse.

Austrheim vidaregåande skule: Vg2 Automatisering 1 klasse, 12 elevar

Fitjar vidaregåande skule: Vg3 Interiør 1 klasse, 15 elevar



Fusa vidaregåande skule: Vg2 Barne- og ungdomsarbeidarfaget 1 klasse, 15 elevar

Kvinnherad vidaregåande skule: Vg2 Sal, service og tryggleik 1 klasse, 15 elevar

Laksevåg videregående skole: Vg3 El-energi med studiekompetanse 1 klasse, 15 elevar

Norheimsund vidaregåande skule Vg2 Kjøretøy 1 klasse, 12 elevar

Odda vidaregåande skule: Vg3 Idrettsfag 1 klasse, 30 elevar

Voss gymnas Vg1 Service og samferdsel 1 klasse, 15 elevar

Kvinnherad vidaregåande skule Innføringsklasse minoritetsspråklege elevar 1 klasse, 15 elevar

Voss gymnas Innføringsklasse minoritetsspråklege elevar 1 klasse, 15 elevar

Øystese gymnas Innføringsklasse minoritetsspråklege elevar 1 klasse, 15 elevar

2B. Nedlegging av programområde som konsekvens av vedtak i fylkesutvalet i mai 2016:

Austrheim vidaregåande skule: Vg2 Teknikk og industriell produksjon TAF 1 klasse, 10 elevar

2C. Fylkesrådmannen får fullmakt til å opprette/leggje ned tilbod om innføringsklassar for 
minoritetsspråklege elevar i samsvar med behovet fram til skulestart hausten 2017

3A. Vg2 Medium og kommunikasjon, yrkesfagleg struktur, blir lagt ned ved følgjande skular på 
grunn av overgang til ny struktur:

Arna vidaregåande skule, Laksevåg videregående skole, Nordahl Grieg videregående skole, Stord 
vidaregåande skule.

3B. Vg2 Medium og kommunikasjon, ny studieførebuande struktur, blir oppretta med same 
klassetal som skulane har i Vg1, skuleåret 2016/2017

Amalie Skram videregående skole, Arna vidaregåande skule, Laksevåg videregående skole, Nordahl 
Grieg videregående skole og Stord vidaregåande skule.

3C. Nedlegging av Vg2 Studiespesialiserande utdanningsprogram med formgjevingsfag, på 
grunn av ny struktur og namneendring til Kunst, design og arkitektur ved følgjande skular:

Fusa vidaregåande skule, Knarvik vidaregåande skule, Olsvikåsen videregående skole og Tertnes 
videregående skole.

3D. Oppretting av Vg2 Kunst, design og arkitektur, på grunn av ny struktur med same klassetal 
som i Vg1, skuleåret 2016/2017, ved følgjande skular:

Fusa vidaregåande skule, Olsvikåsen videregående skole, Nye Voss gymnas og Årstad videregående 
skole.

4. Nordahl Grieg videregående skole: Oppretting av studieførebuande tilbod i 
utdanningsprogrammet Helse og oppvekstfag

5. Oppretting av Vg3 klassar for søkjarar med Ungdomsrett utan tilbod om læreplass

Osterøy vidaregåande skule: Vg3 som byggjer på Vg2 Industriteknologi

Slåtthaug videregående skole Vg3 Bilfaget

Årstad videregående skole: Vg3 Elektrofag 

Årstad videregående skole: Vg3 som byggjer på Vg2 Industriteknologi

Stord vidaregåande skule:  Vg3 Elektrofag

Stord vidaregåande skule: Vg3 som byggjer på Vg2 Teknikk og industriell produksjon



Amalie Skram videregående skole: Vg3 IKT-servicefaget

Administrasjonen får fullmakt til å opprette andre tilbod dersom det viser seg at det er trong for dette hausten 2017. 

6. Utval for opplæring og helse ventar med å ta ei avgjerd om flytting av påbygg frå Fitjar vidaregåande 
skule til Stord vidaregåande skule, og politisk kjem ein tilbake til spørsmålet fram mot fylkesutvalet 
desember 2016.

I tråd med vedtak i samband med skulebruksplanen i fylkestinget oktober 2016, ber vi fylkesrådmannen 
utgreie om det er hensiktsmessig å flytte påbyggstilbodet. Dette må kome i eit eige notat fram mot 
fylkesutvalet, som eit vedlegg til saka.

Saksprotokoll i fylkesutvalet - 08.12.2016 

Silja Ekeland Bjørkly (H) sette på vegner av H, Frp, V, MDG, SV, KrF, Sp og A fram slikt forslag:

«Punkt 1 A – Fitjar vidaregåande skule
strykes

Punkt 1 B – Stord vidaregåande skule
strykes»

Innstillinga med Bjørkly sitt forslag vart samrøystes vedteke.

Vedtak

Det blir gjort følgjande endringar i tilbodsstrukturen ved dei vidaregåande skulane, skuleåret 2017/2018:

1A. Nedlegging av utdanningsprogram som følgje av vedtak i skulebruksplanen i oktober 2016

Austrheim vidaregåande skule: Vg1 Restaurant og matfag: 1 klasse, 15 elevar

Olsvikåsen videregående skole: Vg1 Design og handverk: 1 klasse, 15 elevar

Osterøy vidaregåande skule: Vg1 Design og handverk: 1 klasse, 15 elevar

Slåtthaug videregående skole Vg1 Design og handverk 1 klasse, 15 elevar

Tertnes videregående skole Vg3 Formgjevingsfag 1 klasse, 15 elevar

1B. Oppretting av programområde som følgje av vedtak i skulebruksplanen oktober 2016:

Voss gymnas: Vg2 Blomsterdekoratør 1 klasse, 15 elevar

Voss vidaregåande skule: Vg2 Anleggsgartnar og idrettsanlegg 1 klasse, 15 elevar

2A. Oppretting av utdanningsprogram/programområde som konsekvens av vedtak i 
fylkesutvalet i desember 2015 og mai 2016:

Arna vidaregåande skule: Vg3 Medium og kommunikasjon 2 klassar, 15 elevar i 
kvar klasse.

Austrheim vidaregåande skule: Vg2 Automatisering 1 klasse, 12 elevar

Fitjar vidaregåande skule: Vg3 Interiør 1 klasse, 15 elevar

Fusa vidaregåande skule: Vg2 Barne- og ungdomsarbeidarfaget 1 klasse, 15 elevar

Kvinnherad vidaregåande skule: Vg2 Sal, service og tryggleik 1 klasse, 15 elevar

Laksevåg videregående skole: Vg3 El-energi med studiekompetanse 1 klasse, 15 elevar

Norheimsund vidaregåande skule Vg2 Kjøretøy 1 klasse, 12 elevar

Odda vidaregåande skule: Vg3 Idrettsfag 1 klasse, 30 elevar

Voss gymnas Vg1 Service og samferdsel 1 klasse, 15 elevar

Kvinnherad vidaregåande skule Innføringsklasse minoritetsspråklege elevar 1 klasse, 15 elevar

Voss gymnas Innføringsklasse minoritetsspråklege 1 klasse, 15 elevar



Øystese gymnas Innføringsklasse minoritetsspråklege elevar 1 klasse, 15 elevar

2B. Nedlegging av programområde som konsekvens av vedtak i fylkesutvalet i mai 2016:

Austrheim vidaregåande skule: Vg2 Teknikk og industriell produksjon TAF 1 klasse, 10 elevar

2C. Fylkesrådmannen får fullmakt til å opprette/leggje ned tilbod om innføringsklassar for 
minoritetsspråklege elevar i samsvar med behovet fram til skulestart hausten 2017

3A. Vg2 Medium og kommunikasjon, yrkesfagleg struktur, blir lagt ned ved følgjande skular på 
grunn av overgang til ny struktur:

Arna vidaregåande skule, Laksevåg videregående skole, Nordahl Grieg videregående skole, Stord 
vidaregåande skule.

3B. Vg2 Medium og kommunikasjon, ny studieførebuande struktur, blir oppretta med same 
klassetal som skulane har i Vg1, skuleåret 2016/2017

Amalie Skram videregående skole, Arna vidaregåande skule, Laksevåg videregående skole, Nordahl 
Grieg videregående skole og Stord vidaregåande skule.

3C. Nedlegging av Vg2 Studiespesialiserande utdanningsprogram med formgjevingsfag, på 
grunn av ny struktur og namneendring til Kunst, design og arkitektur ved følgjande skular:

Fusa vidaregåande skule, Knarvik vidaregåande skule, Olsvikåsen videregående skole og Tertnes 
videregående skole.

3D. Oppretting av Vg2 Kunst, design og arkitektur, på grunn av ny struktur med same klassetal 
som i Vg1, skuleåret 2016/2017, ved følgjande skular:

Fusa vidaregåande skule, Olsvikåsen videregående skole, Nye Voss gymnas og Årstad videregående 
skole.

4. Nordahl Grieg videregående skole: Oppretting av studieførebuande tilbod i 
utdanningsprogrammet Helse og oppvekstfag

5. Oppretting av Vg3 klassar for søkjarar med Ungdomsrett utan tilbod om læreplass

Osterøy vidaregåande skule: Vg3 som byggjer på Vg2 Industriteknologi

Slåtthaug videregående skole Vg3 Bilfaget

Årstad videregående skole: Vg3 Elektrofag 

Årstad videregående skole: Vg3 som byggjer på Vg2 Industriteknologi

Stord vidaregåande skule:  Vg3 Elektrofag

Stord vidaregåande skule: Vg3 som byggjer på Vg2 Teknikk og industriell produksjon

Amalie Skram videregående skole: Vg3 IKT-servicefaget

Administrasjonen får fullmakt til å opprette andre tilbod dersom det viser seg at det er trong for dette 
hausten 2017. 

6. Utval for opplæring og helse ventar med å ta ei avgjerd om flytting av påbygg frå Fitjar 
vidaregåande skule til Stord vidaregåande skule, og politisk kjem ein tilbake til spørsmålet fram mot 
fylkesutvalet desember 2016.

I tråd med vedtak i samband med skulebruksplanen i fylkestinget oktober 2016, ber vi 
fylkesrådmannen utgreie om det er hensiktsmessig å flytte påbyggstilbodet. Dette må kome i eit eige 
notat fram mot fylkesutvalet, som eit vedlegg til saka.



PS 298/16 Strategi for drift og vedlikehald av fylkesvegnettet i Hordaland fram 
mot 2029

Forslag til innstilling

1. Fylkestinget vedtek «Strategi for drift og vedlikehald av fylkesvegnettet i Hordaland (2017-2029)».

2. Fylkestinget legg til grunn at Strategi for drift og vedlikehald av fylkesvegnettet vert eit viktig 
grunnlag inn i rulleringa av Regional transportplan og at oppfølging av strategien vert ein sentral 
del av handlingsprogrammet til RTP.

Saksprotokoll i utval for miljø og samferdsel - 01.12.2016 

Fylkesrådmannen sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkesutvalet.

Innstilling til fylkesutvalet

1. Fylkestinget vedtek «Strategi for drift og vedlikehald av fylkesvegnettet i Hordaland (2017-2029)».

2. Fylkestinget legg til grunn at Strategi for drift og vedlikehald av fylkesvegnettet vert eit viktig 
grunnlag inn i rulleringa av Regional transportplan og at oppfølging av strategien vert ein sentral 
del av handlingsprogrammet til RTP.

Saksprotokoll i fylkesutvalet - 08.12.2016 

Innstillinga vart samrøystes vedteken som innstilling til fylkestinget.

Innstilling til fylkestinget

1. Fylkestinget vedtek «Strategi for drift og vedlikehald av fylkesvegnettet i Hordaland (2017-2029)».

2. Fylkestinget legg til grunn at Strategi for drift og vedlikehald av fylkesvegnettet vert eit viktig. 
grunnlag inn i rulleringa av Regional transportplan og at oppfølging av strategien vert ein sentral 
del av handlingsprogrammet til RTP.

PS 299/16 Uttale - forslag til endringar i veglova §27 og vegtrafikkloven §7a

Forslag til innstilling

Fylkesutvalet støttar forslaga i høyringsnotatet om endringar i §27 i veglova og fjerning av §7a i 
vegtrafikklova. Fylkesutvalet er særleg nøgd med at det det no vert foreslått å gje heimel for å kunna 
miljødifferensiere bompengetakstane i byområda og at inntekter frå beredskapstakstane kan nyttast til 
tiltak for å få ned trafikken i perioden det gjeld.

Saksprotokoll i utval for miljø og samferdsel - 01.12.2016 

Fylkesrådmannen sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkesutvalet.

Innstilling til fylkesutvalet

Fylkesutvalet støttar forslaga i høyringsnotatet om endringar i § 27 i veglova og fjerning av § 7a i 
vegtrafikklova. Fylkesutvalet er særleg nøgd med at det det no vert foreslått å gje heimel for å kunna 
miljødifferensiere bompengetakstane i byområda og at inntekter frå beredskapstakstane kan nyttast til 
tiltak for å få ned trafikken i perioden det gjeld.



Saksprotokoll i fylkesutvalet - 08.12.2016 

Innstillinga vart samrøystes vedteken som innstilling til fylkestinget.

Vedtak

Fylkesutvalet støttar forslaga i høyringsnotatet om endringar i § 27 i veglova og fjerning av § 7a i 
vegtrafikklova. Fylkesutvalet er særleg nøgd med at det det no vert foreslått å gje heimel for å kunna 
miljødifferensiere bompengetakstane i byområda og at inntekter frå beredskapstakstane kan nyttast til 
tiltak for å få ned trafikken i perioden det gjeld.

PS 300/16 Strategi for utvikling av skulebibliotek i vidaregåande opplæring i 
Hordaland 2016 - 2019

Forslag til innstilling

1. Arbeid med utvikling av gode bibliotektenester i vidaregåande opplæring skal halde fram slik den 
nye strategiplanen skisserer.
 

2. Finansiering av nye stillingar og kompetanseheving må avklårast fortløpande i årsbudsjett og 
økonomiplan. 

Saksprotokoll i utval for opplæring og helse - 01.12.2016 

Fylkesrådmannen sitt forslag vart samrøystes vedteke

Innstilling til fylkesutvalet

1. Arbeid med utvikling av gode bibliotektenester i vidaregåande opplæring skal halde fram slik den 
nye strategiplanen skisserer.
 

2. Finansiering av nye stillingar og kompetanseheving må avklårast fortløpande i årsbudsjett og 
økonomiplan. 

Saksprotokoll i utval for kultur, idrett og regional utvikling - 06.12.2016 

Det var 12 representantar til stades.

Fylkesrådmannen sitt forslag vart samrøystes vedteke.

Innstilling

1. Arbeid med utvikling av gode bibliotektenester i vidaregåande opplæring skal halde fram slik den 
nye strategiplanen skisserer.

2. Finansiering av nye stillingar og kompetanseheving må avklårast fortløpande i årsbudsjett og 
økonomiplan. 

Saksprotokoll i fylkesutvalet - 08.12.2016 

Innstillinga vart samrøystes vedteken som innstilling til fylkestinget.

Innstilling til fylkestinget

1. Arbeid med utvikling av gode bibliotektenester i vidaregåande opplæring skal halde fram slik den 
nye strategiplanen skisserer.
 

2. Finansiering av nye stillingar og kompetanseheving må avklårast fortløpande i årsbudsjett og 
økonomiplan. 



PS 301/16 Forslag til nytt takst og rabattsystem for Haugalandspakken - uttale

Forslag til innstilling

Fylkestinget i Hordaland støttar fylkestinget i Rogaland si tilråding om justert takst- og rabattsystem i 
Haugalandspakken, slik at bompengetaksten vert sett til kr. 22 for køyretøy i takstgruppe 1, og til kr. 44 
for kjøretøy i takstgruppe 2, der vert gjeve 20 pst. rabatt for takstgruppe 1 føresett gyldig AutoPASS-
avtale og- brikke.

Saksprotokoll i utval for miljø og samferdsel - 01.12.2016 

Røysting
Fylkesrådmannen sitt forslag vart vedteke som innstilling til fylkesutvalet mot 2 røyster (Frp).

Innstilling til fylkesutvalet

Fylkestinget i Hordaland støttar fylkestinget i Rogaland si tilråding om justert takst- og rabattsystem i 
Haugalandspakken, slik at bompengetaksten vert sett til kr. 22 for køyretøy i takstgruppe 1, og til kr. 44 
for kjøretøy i takstgruppe 2, der vert gjeve 20 pst. rabatt for takstgruppe 1 føresett gyldig AutoPASS-
avtale og- brikke.

Saksprotokoll i fylkesutvalet - 08.12.2016 

Innstillinga vart vedteke som innstilling til fylkestinget mot 2 røyster (Frp).

Innstilling til fylkestinget

Fylkestinget i Hordaland støttar fylkestinget i Rogaland si tilråding om justert takst- og rabattsystem i 
Haugalandspakken, slik at bompengetaksten vert sett til kr. 22 for køyretøy i takstgruppe 1, og til kr. 44 
for kjøretøy i takstgruppe 2, der vert gjeve 20 pst. rabatt for takstgruppe 1 føresett gyldig AutoPASS-
avtale og- brikke.

PS 302/16 Regional planstrategi 2016-2020 - Utviklingsplan for Hordaland - 
vedtak

Forslag til innstilling

1. Hordaland fylkesting vedtar i medhald av plan- og bygningsloven § 7-1 Regional planstrategi 
2016-2020 – Utviklingsplan for Hordaland slik som går fram av vedlegg 1 til denne saka.

2. Framdriftsplan og føringar for regional planlegging kan justerast i pakt med vedtak som blir fatta 
om Vestlandsregionen regionalt og nasjonalt. 

3. Fylkesutvalet skal ha årleg melding om framdrift i arbeidet med gjennomføring av Regional 
planstrategi 2016-2020. Nøkkeltal om utviklingstrekk skal oppdaterast laupande og vera grunnlag 
for å vurdera status for berekraftig utvikling. 

4. Regional planlegging skal vera ein viktig reiskap for regional samfunnsutvikling. Regional 
planlegging skal vera del av eit overordna styringssystem med felles retningsliner for prosess, 
innhald og iverksetjing i tråd med gjeldande delegasjonsreglement. Fylgjande prinsipp skal 
leggjast til grunn:

 Fylkestinget skal vedta to plantypar:
Regionale planar i medhald av plan- og bygningslova 
Temaplanar i medhald av sektorlov eller kommunelov 

 Planperioden skal normalt vera 12 år for plan og 4 år for handlingsprogram til plan. 
 Fylkesutvalet skal ha overordna ansvar for planarbeid i fylkeskommunen
 Planarbeid skal leiast av politiske organ i fylkeskommunen
 Planarbeid skal ha stor grad av ekstern medverknad og kommunane skal ha brei 

representasjon i arealretta planar. 



 Planar skal ha ein gjennomgåande felles struktur der mål og handlingsprogram er 
obligatoriske element. 

 Effektiv iverksetjing av regionale planar skal sikrast gjennom synleg prioritering i interne 
strategiar, budsjett og rapporteringssystem. 

 Framdrift i arbeidet og iverksetjing skal rapporterast årleg til det utvalet som har fått 
ansvar for å fylgja iverksetjinga i regional planstrategi. 

Fylkesrådmannen får fullmakt til å konkretisera desse overordna føringane og leggja utfyllande 
retningsliner fram for fylkesutvalet i eiga sak etter vedtak av planstrategien 

5. Fylkeskommunen vil i perioden 2016-2020 ha fylgjande planar under arbeid. Ansvar for framdrift i 
arbeidet er lagt til det utvalet som går fram av tabellen. 

Namn Ny Revi-
sjon

Utval

MÅL: Høg sysselsetjing 
Regional næringsplan X Fylkesutvalet 
Regional plan for 
kompetanse og 
arbeidskraft

X Fylkesutvalet

MÅL: Klima- og miljøvenleg utvikling 
Regional transportplan X Miljø og samferdsel 
Regional plan for 
godshamn i 
Bergensområdet 

X Miljø og samferdsel 

Regional klima- og 
energiplan 

X Fylkesutvalet 

Regional plan for 
vassregion Hordaland  

X Fylkesutvalet 

Regional plan for  
areal, natur- og 
kulturminneressursar  

X Kultur, idrett og regional 
utvikling 

Regional plan for 
kraftutbygging

X Kultur, idrett og regional 
utvikling 

Regional plan for 
Hardangervidda

X Fylkesutvalet 

Regional plan for areal 
og transport i 
Bergensområdet 

X Fylkesutvalet 

Regional kystsoneplan 
for Sunnhordland og 
ytre Hardanger 

X Fylkesutvalet 

Saksprotokoll i utval for miljø og samferdsel - 01.12.2016 

Fylkesrådmannen sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkesutvalet.

Innstilling til fylkesutvalet

1. Hordaland fylkesting vedtar i medhald av plan- og bygningslova § 7-1 Regional planstrategi 2016-
2020 – Utviklingsplan for Hordaland slik som går fram av vedlegg 1 til denne saka.

2. Framdriftsplan og føringar for regional planlegging kan justerast i pakt med vedtak som blir fatta 
om Vestlandsregionen regionalt og nasjonalt. 

3. Fylkesutvalet skal ha årleg melding om framdrift i arbeidet med gjennomføring av Regional 
planstrategi 2016-2020. Nøkkeltal om utviklingstrekk skal oppdaterast laupande og vera grunnlag 
for å vurdera status for berekraftig utvikling. 

4. Regional planlegging skal vera ein viktig reiskap for regional samfunnsutvikling. Regional 
planlegging skal vera del av eit overordna styringssystem med felles retningsliner for prosess, 



innhald og iverksetjing i tråd med gjeldande delegasjonsreglement. Fylgjande prinsipp skal 
leggjast til grunn:

 Fylkestinget skal vedta to plantypar:
Regionale planar i medhald av plan- og bygningslova 
Temaplanar i medhald av sektorlov eller kommunelov 

 Planperioden skal normalt vera 12 år for plan og 4 år for handlingsprogram til plan. 
 Fylkesutvalet skal ha overordna ansvar for planarbeid i fylkeskommunen
 Planarbeid skal leiast av politiske organ i fylkeskommunen
 Planarbeid skal ha stor grad av ekstern medverknad og kommunane skal ha brei 

representasjon i arealretta planar. 
 Planar skal ha ein gjennomgåande felles struktur der mål og handlingsprogram er 

obligatoriske element. 
 Effektiv iverksetjing av regionale planar skal sikrast gjennom synleg prioritering i interne 

strategiar, budsjett og rapporteringssystem. 
 Framdrift i arbeidet og iverksetjing skal rapporterast årleg til det utvalet som har fått 

ansvar for å fylgja iverksetjinga i regional planstrategi. 

Fylkesrådmannen får fullmakt til å konkretisera desse overordna føringane og leggja utfyllande 
retningsliner fram for fylkesutvalet i eiga sak etter vedtak av planstrategien 

5. Fylkeskommunen vil i perioden 2016-2020 ha fylgjande planar under arbeid. Ansvar for framdrift i 
arbeidet er lagt til det utvalet som går fram av tabellen. 

Namn Ny Revi-
sjon

Utval

MÅL: Høg sysselsetjing 
Regional næringsplan X Fylkesutvalet 
Regional plan for 
kompetanse og 
arbeidskraft

X Fylkesutvalet

MÅL: Klima- og miljøvenleg utvikling 
Regional transportplan X Miljø og samferdsel 
Regional plan for 
godshamn i 
Bergensområdet 

X Miljø og samferdsel 

Regional klima- og 
energiplan 

X Fylkesutvalet 

Regional plan for 
vassregion Hordaland  

X Fylkesutvalet 

Regional plan for  
areal, natur- og 
kulturminneressursar  

X Kultur, idrett og regional 
utvikling 

Regional plan for 
kraftutbygging

X Kultur, idrett og regional 
utvikling 

Regional plan for 
Hardangervidda

X Fylkesutvalet 

Regional plan for areal 
og transport i 
Bergensområdet 

X Fylkesutvalet 

Regional kystsoneplan 
for Sunnhordland og 
ytre Hardanger 

X Fylkesutvalet 



Saksprotokoll i utval for opplæring og helse - 01.12.2016 

Røysting
Fylkesrådmannen sitt forslag punkt 2 vart vedteke mot 1 røyst (R).
Fylkesrådmannen sitt forslag, punkt 1,3,4 og 5, vart samrøystes vedteke.

Innstilling til fylkesutvalet

1. Hordaland fylkesting vedtar i medhald av plan- og bygningsloven § 7-1 Regional planstrategi 
2016-2020 – Utviklingsplan for Hordaland slik som går fram av vedlegg 1 til denne saka.

2. Framdriftsplan og føringar for regional planlegging kan justerast i pakt med vedtak som blir fatta 
om Vestlandsregionen regionalt og nasjonalt. 

3. Fylkesutvalet skal ha årleg melding om framdrift i arbeidet med gjennomføring av Regional 
planstrategi 2016-2020. Nøkkeltal om utviklingstrekk skal oppdaterast laupande og vera grunnlag 
for å vurdera status for berekraftig utvikling. 

4. Regional planlegging skal vera ein viktig reiskap for regional samfunnsutvikling. Regional 
planlegging skal vera del av eit overordna styringssystem med felles retningsliner for prosess, 
innhald og iverksetjing i tråd med gjeldande delegasjonsreglement. Fylgjande prinsipp skal 
leggjast til grunn:

 Fylkestinget skal vedta to plantypar:
Regionale planar i medhald av plan- og bygningslova 
Temaplanar i medhald av sektorlov eller kommunelov 

 Planperioden skal normalt vera 12 år for plan og 4 år for handlingsprogram til plan. 
 Fylkesutvalet skal ha overordna ansvar for planarbeid i fylkeskommunen
 Planarbeid skal leiast av politiske organ i fylkeskommunen
 Planarbeid skal ha stor grad av ekstern medverknad og kommunane skal ha brei 

representasjon i arealretta planar. 
 Planar skal ha ein gjennomgåande felles struktur der mål og handlingsprogram er 

obligatoriske element. 
 Effektiv iverksetjing av regionale planar skal sikrast gjennom synleg prioritering i interne 

strategiar, budsjett og rapporteringssystem. 
 Framdrift i arbeidet og iverksetjing skal rapporterast årleg til det utvalet som har fått 

ansvar for å fylgja iverksetjinga i regional planstrategi. 

Fylkesrådmannen får fullmakt til å konkretisera desse overordna føringane og leggja utfyllande 
retningsliner fram for fylkesutvalet i eiga sak etter vedtak av planstrategien 

5. Fylkeskommunen vil i perioden 2016-2020 ha fylgjande planar under arbeid. Ansvar for framdrift i 
arbeidet er lagt til det utvalet som går fram av tabellen. 

Namn Ny Revi-
sjon

Utval

MÅL: Høg sysselsetjing 
Regional næringsplan X Fylkesutvalet 
Regional plan for 
kompetanse og 
arbeidskraft

X Fylkesutvalet

MÅL: Klima- og miljøvenleg utvikling 
Regional transportplan X Miljø og samferdsel 
Regional plan for 
godshamn i 
Bergensområdet 

X Miljø og samferdsel 

Regional klima- og 
energiplan 

X Fylkesutvalet 

Regional plan for 
vassregion Hordaland  

X Fylkesutvalet 

Regional plan for  X Kultur, idrett og regional 



areal, natur- og 
kulturminneressursar  

utvikling 

Regional plan for 
kraftutbygging

X Kultur, idrett og regional 
utvikling 

Regional plan for 
Hardangervidda

X Fylkesutvalet 

Regional plan for areal 
og transport i 
Bergensområdet 

X Fylkesutvalet 

Regional kystsoneplan 
for Sunnhordland og 
ytre Hardanger 

X Fylkesutvalet 

Saksprotokoll i utval for kultur, idrett og regional utvikling - 06.12.2016 

Det var 12 representantar til stades.

Fylkesrådmannen sitt forslag vart samrøystes vedteke.

Innstilling

1. Hordaland fylkesting vedtar i medhald av plan- og bygningsloven § 7-1 Regional planstrategi 
2016-2020 – Utviklingsplan for Hordaland slik som går fram av vedlegg 1 til denne saka.

2. Framdriftsplan og føringar for regional planlegging kan justerast i pakt med vedtak som blir fatta 
om Vestlandsregionen regionalt og nasjonalt. 

3. Fylkesutvalet skal ha årleg melding om framdrift i arbeidet med gjennomføring av Regional 
planstrategi 2016-2020. Nøkkeltal om utviklingstrekk skal oppdaterast laupande og vera grunnlag 
for å vurdera status for berekraftig utvikling. 

4. Regional planlegging skal vera ein viktig reiskap for regional samfunnsutvikling. Regional 
planlegging skal vera del av eit overordna styringssystem med felles retningsliner for prosess, 
innhald og iverksetjing i tråd med gjeldande delegasjonsreglement. Fylgjande prinsipp skal 
leggjast til grunn:

 Fylkestinget skal vedta to plantypar:
Regionale planar i medhald av plan- og bygningslova 
Temaplanar i medhald av sektorlov eller kommunelov 

 Planperioden skal normalt vera 12 år for plan og 4 år for handlingsprogram til plan. 
 Fylkesutvalet skal ha overordna ansvar for planarbeid i fylkeskommunen
 Planarbeid skal leiast av politiske organ i fylkeskommunen
 Planarbeid skal ha stor grad av ekstern medverknad og kommunane skal ha brei 

representasjon i arealretta planar. 
 Planar skal ha ein gjennomgåande felles struktur der mål og handlingsprogram er 

obligatoriske element. 
 Effektiv iverksetjing av regionale planar skal sikrast gjennom synleg prioritering i interne 

strategiar, budsjett og rapporteringssystem. 
 Framdrift i arbeidet og iverksetjing skal rapporterast årleg til det utvalet som har fått 

ansvar for å fylgja iverksetjinga i regional planstrategi. 

Fylkesrådmannen får fullmakt til å konkretisera desse overordna føringane og leggja utfyllande 
retningsliner fram for fylkesutvalet i eiga sak etter vedtak av planstrategien 



5. Fylkeskommunen vil i perioden 2016-2020 ha fylgjande planar under arbeid. Ansvar for framdrift i 
arbeidet er lagt til det utvalet som går fram av tabellen. 

Namn Ny Revi-
sjon

Utval

MÅL: Høg sysselsetjing 
Regional næringsplan X Fylkesutvalet 
Regional plan for 
kompetanse og 
arbeidskraft

X Fylkesutvalet

MÅL: Klima- og miljøvenleg utvikling 
Regional transportplan X Miljø og samferdsel 
Regional plan for 
godshamn i 
Bergensområdet 

X Miljø og samferdsel 

Regional klima- og 
energiplan 

X Fylkesutvalet 

Regional plan for 
vassregion Hordaland  

X Fylkesutvalet 

Regional plan for  
areal, natur- og 
kulturminneressursar  

X Kultur, idrett og regional 
utvikling 

Regional plan for 
kraftutbygging

X Kultur, idrett og regional 
utvikling 

Regional plan for 
Hardangervidda

X Fylkesutvalet 

Regional plan for areal 
og transport i 
Bergensområdet 

X Fylkesutvalet 

Regional kystsoneplan 
for Sunnhordland og 
ytre Hardanger 

X Fylkesutvalet 

Saksprotokoll i fylkesutvalet - 08.12.2016 

Innstillinga vart samrøystes vedteken som innstilling til fylkestinget.

Innstilling til fylkestinget

1. Hordaland fylkesting vedtar i medhald av plan- og bygningslova § 7-1 Regional planstrategi 2016-
2020 – Utviklingsplan for Hordaland slik som går fram av vedlegg 1 til denne saka.

2. Framdriftsplan og føringar for regional planlegging kan justerast i pakt med vedtak som blir fatta 
om Vestlandsregionen regionalt og nasjonalt. 

3. Fylkesutvalet skal ha årleg melding om framdrift i arbeidet med gjennomføring av Regional 
planstrategi 2016-2020. Nøkkeltal om utviklingstrekk skal oppdaterast laupande og vera grunnlag 
for å vurdera status for berekraftig utvikling. 

4. Regional planlegging skal vera ein viktig reiskap for regional samfunnsutvikling. Regional 
planlegging skal vera del av eit overordna styringssystem med felles retningsliner for prosess, 
innhald og iverksetjing i tråd med gjeldande delegasjonsreglement. Fylgjande prinsipp skal 
leggjast til grunn:

 Fylkestinget skal vedta to plantypar:
Regionale planar i medhald av plan- og bygningslova 
Temaplanar i medhald av sektorlov eller kommunelov 

 Planperioden skal normalt vera 12 år for plan og 4 år for handlingsprogram til plan. 
 Fylkesutvalet skal ha overordna ansvar for planarbeid i fylkeskommunen
 Planarbeid skal leiast av politiske organ i fylkeskommunen



 Planarbeid skal ha stor grad av ekstern medverknad og kommunane skal ha brei 
representasjon i arealretta planar. 

 Planar skal ha ein gjennomgåande felles struktur der mål og handlingsprogram er 
obligatoriske element. 

 Effektiv iverksetjing av regionale planar skal sikrast gjennom synleg prioritering i interne 
strategiar, budsjett og rapporteringssystem. 

 Framdrift i arbeidet og iverksetjing skal rapporterast årleg til det utvalet som har fått 
ansvar for å fylgja iverksetjinga i regional planstrategi. 

Fylkesrådmannen får fullmakt til å konkretisera desse overordna føringane og leggja utfyllande 
retningsliner fram for fylkesutvalet i eiga sak etter vedtak av planstrategien 

5. Fylkeskommunen vil i perioden 2016-2020 ha fylgjande planar under arbeid. Ansvar for framdrift i 
arbeidet er lagt til det utvalet som går fram av tabellen. 

Namn Ny Revi-
sjon

Utval

MÅL: Høg sysselsetjing 
Regional næringsplan X Fylkesutvalet 
Regional plan for 
kompetanse og 
arbeidskraft

X Fylkesutvalet

MÅL: Klima- og miljøvenleg utvikling 
Regional transportplan X Miljø og samferdsel 
Regional plan for 
godshamn i 
Bergensområdet 

X Miljø og samferdsel 

Regional klima- og 
energiplan 

X Fylkesutvalet 

Regional plan for 
vassregion Hordaland  

X Fylkesutvalet 

Regional plan for  
areal, natur- og 
kulturminneressursar  

X Kultur, idrett og regional 
utvikling 

Regional plan for 
kraftutbygging

X Kultur, idrett og regional 
utvikling 

Regional plan for 
Hardangervidda

X Fylkesutvalet 

Regional plan for areal 
og transport i 
Bergensområdet 

X Fylkesutvalet 

Regional kystsoneplan 
for Sunnhordland og 
ytre Hardanger 

X Fylkesutvalet 

PS 303/16 Fylkesvegane i Hordaland - Plan- og byggeprogram 2017

Forslag til innstilling

Fylkestinget vedtek plan- og byggeprogram 2015 for Hordaland utanom Bergen og for 
Bergensprogrammet.

Saksprotokoll i utval for miljø og samferdsel - 01.12.2016 

Fylkesrådmannen sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkesutvalet.

Innstilling til fylkesutvalet

Fylkestinget vedtek plan- og byggeprogram 2017 for Hordaland utanom Bergen og for 
Bergensprogrammet.



Saksprotokoll i fylkesutvalet - 08.12.2016 

Tom Sverre Tomren (MDG) sette fram slikt forslag:

«Saka vert utsett.»

Tomren trekte forslaget sitt om utsetjing.

Silje Hjemdal (Frp) sette fram slikt forslag:

«Tillegg:
1. Fylkestinget ber om at prosjektet med utvidelse av Hjellestadvegen helt frem til 

Hjellestad kai med gang- og sykkelvei fremskyndes og igangsettes snarest mulig. 
Prosjektet har lagt inne i plan- og byggeperioden for Bergensprogrammet lenge, og bør 
derfor prioriteres opp.

2. Fylkestinget viser til at Bymiljøtunnelen (Skansentunnelen) er en del av 
Bergensprogrammet, og ber derfor om at planleggingen av denne tunnelen blir prioritert.

3. Dersom bysykler skal innføres i Bergen i samarbeid mellom Hordaland fylkeskommune 
og Bergen kommune, bør reklamefinansiering av disse utredes.»

Tom Sverre Tomren (MDG) sette fram slikt oversendingsforslag til fylkesrådmannen:

«Plan- og byggeprogrammet tar ikke opp i seg vedtak om klimabudsjett for ulike 
fylkeskommunale byggeprosjekt. Fylkesutvalget ber om at det arbeides aktivt med å 
implementere vedtak om klimabudsjett i fremtidige planer.»

Røysting
Innstillinga vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkestinget.
Hjemdal sitt forslag punkt 1 fekk 5 røyster (Frp, H) og fall.
Hjemdal sitt forslag punkt 2 fekk 5 røyster (Frp, H) og fall.
Hjemdal sitt forslag punkt 3 fekk 6 røyster (Frp, H, V) og fall.
Tomren  sitt forslag vart mot 5 røyster (H, Frp) vedteke oversendt på vegner av forslagsstillaren utan 
realitetsbehandling. 

Innstilling til fylkestinget

Fylkestinget vedtek plan- og byggeprogram 2017 for Hordaland utanom Bergen og for 
Bergensprogrammet.

PS 304/16 Klimaplan for Hordaland - Handlingsprogram 2017

Forslag til innstilling

1. Fylkestinget vedtek Klimaplanen sitt handlingsprogram for 2017 slik det går fram av saka.

2. Økonomisk ramme for klimaplanen sitt handlingsprogram for 2017 (klimabudsjettet) vert 
handsama i fylkesbudsjettet for 2017.

3. Førebels fordeling av midlar frå klimabudsjettet på dei einskilde tiltaka er basert på 
kostnadsoverslag og går fram av handlingsprogrammet.

4. Fylkesrådmannen får fullmakt til å gjere mindre vesentlege justeringar.

5. I samarbeid med klima- og naturressursseksjonen skal kvar avdeling årleg gå gjennom korleis 
fylkeskommunen kan få til naudsynte kutt i klimagassutslepp frå eiga verksemd og i fylket 
generelt.

6. I samarbeid med klima- og naturressursseksjonen skal kvar avdeling gå gjennom korleis 
fylkeskommunen skal vurdere klimarelevans og -konsekvens i sakshandsaminga.



7. Fylkestinget ber fylkesrådmannen informere i eiga sak om den fylkeskommunale innsatsen for, og 
andre relevante initiativ knytt til hydrogen innan sektorane samferdsel, energi og næring. Vidare 
ber Fylkestinget administrasjonen om å vurdere og foreslå korleis fylkeskommunen kan arbeide 
strategisk og heilskapleg vidare med hydrogen.

8. Fylkestinget ber fylkesrådmannen vurdere korleis bioøkonomi og grøn økonomi kan definerast 
nærare og konkretiserast for Hordaland.

9. Fylkestinget merker seg at utsleppa frå 7 kvotepliktige industriverksemder står for nesten 60 % av 
alle utsleppa frå Hordaland. Fylkestinget er bekymra for at reduksjonen i utsleppa deira ikkje skjer 
raskt nok til å nå måla. Fylkestinget ber om informasjon frå verksemdene om kva dei kan og vil 
gjere for å redusere sine utslepp.

Saksprotokoll i utval for miljø og samferdsel - 01.12.2016 

Rasmus Laupsa Rasmussen (A) sette på vegner av A, Sp, KrF og SV fram slikt forslag:

«Tillegg:

Generelt
Klimaplanen skal leggast til grunn for andre regionale planar i Hordaland. På denne 
bakgrunnen er det naudsynt at Klimaplanen og handlingsprogrammet vert lagt inn som faste 
postar i møteplan og sakshandsaminga til utval for miljø og samferdsel gjennom heile året slik 
at miljø- og klimautfordringane vert belyste og ivaretekne i samsvar med dei fullmaktene utvalet 
har.

Fylkestinget syner til den nasjonale satsinga på bioøkonomi som omfattar berekraftig, effektiv 
og lønsam produksjon, uttak og utnytting av fornybare biologiske ressursar til mat, fôr, 
ingrediensar, helseprodukt, energi, materialar, kjemikaliar, papir, tekstilar og andre produkt.

Fylkestinget ber om at det i det vidare arbeidet med Klimaplanen og handlingsprogrammet vert 
prioritert å utarbeida ein strategi for bioøkonomi i Hordaland i samsvar med den nasjonale 
strategien.

Som ein del av denne strategien skal fylkeskommunen: 

 Ta initiativ til eit samarbeid med kommunar, næringsliv, landbruksorganisasjonar og 
andre interesseorganisasjonar for å kartleggja potensialet for auka produksjon av 
biodrivstoff i Hordaland

 Vere ein pådrivar for at bruk av biogass skal verte eit reelt alternativ for aktørar i 
transportbransjen

 Ta initiativ til eit samarbeid med kommunar og verksemder om å stilla krav om 
nullutslepp for transportørar som skal utføra oppdrag og leveransar 

 Medverka til at det vert bygd infrastruktur for biodrivstoff

 Stilla krav om auka bruk av biogass i nye kollektivkontraktar 

Det vert vidare synt til tiltak 5.17 Klima- og miljøkrav i utbyggingsprosjekt.

Dette tiltaket skal prioriterast i handlingsprogrammet for 2017. Utval for miljø og samferdsel får 
ei sak der ein gjer greie for korleis krav om «Klima- og miljøbudsjett for alle store 
utbyggingsprosjekt i vegsektoren» kan gjennomførast.»



Marthe Hammer (SV) sette fram slikt forslag:

«Tillegg:

 Fylkestinget ber om framlegg til milepælar for redusert utslepp av klimagass og lokal 
luftforureining for kvart andre år frå 2017 fram til 2025. 

 Fylkestinget ber om at all planlegging av rullebane 2 på Flesland vert stoppa.
 Fylkestinget ber regjeringa komme med et nedskalert framlegg til E39 med sikte på 

sikker to-feltsveg med gode alternativ for gåande og syklande.»

Gustav Bahus (Frp) sette fram slik protokollmerknad:

«I møtet 01.12.2016 stemmer Frp mot alle tillegg og jobbar med dette fram mot fylkesutvalet og 
fylkestinget.»

Røysting
Fylkesrådmannen sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkesutvalet.
Rasmussen sitt forslag vart vedteke som innstilling til fylkesutvalet mot 5 røyster (H, Frp).
Hammer sitt forslag, første kulepunkt vart vedteke som innstilling til fylkesutvalet mot 5 røyster (H, Frp).
Hammer sitt forslag, andre kulepunkt fekk 3 røyster (SV, MDG, V) og fall.
Hammer sitt forslag, tredje kulepunkt fekk 2 røyster (SV, MDG) og fall.

Innstilling til fylkesutvalet

1. Fylkestinget vedtek Klimaplanen sitt handlingsprogram for 2017 slik det går fram av saka.

2. Økonomisk ramme for klimaplanen sitt handlingsprogram for 2017 (klimabudsjettet) vert 
handsama i fylkesbudsjettet for 2017.

3. Førebels fordeling av midlar frå klimabudsjettet på dei einskilde tiltaka er basert på 
kostnadsoverslag og går fram av handlingsprogrammet.

4. Fylkesrådmannen får fullmakt til å gjere mindre vesentlege justeringar.

5. I samarbeid med klima- og naturressursseksjonen skal kvar avdeling årleg gå gjennom korleis 
fylkeskommunen kan få til naudsynte kutt i klimagassutslepp frå eiga verksemd og i fylket 
generelt.

6. I samarbeid med klima- og naturressursseksjonen skal kvar avdeling gå gjennom korleis 
fylkeskommunen skal vurdere klimarelevans og -konsekvens i sakshandsaminga.

7. Fylkestinget ber fylkesrådmannen informere i eiga sak om den fylkeskommunale innsatsen for, 
og andre relevante initiativ knytt til hydrogen innan sektorane samferdsel, energi og næring. 
Vidare ber ylkestinget administrasjonen om å vurdere og foreslå korleis fylkeskommunen kan 
arbeide strategisk og heilskapleg vidare med hydrogen.

8. Fylkestinget ber fylkesrådmannen vurdere korleis bioøkonomi og grøn økonomi kan definerast 
nærare og konkretiserast for Hordaland.

9. Fylkestinget merker seg at utsleppa frå 7 kvotepliktige industriverksemder står for nesten 60 % 
av alle utsleppa frå Hordaland. Fylkestinget er bekymra for at reduksjonen i utsleppa deira ikkje 
skjer raskt nok til å nå måla. Fylkestinget ber om informasjon frå verksemdene om kva dei kan 
og vil gjere for å redusere sine utslepp.

10. Generelt
Klimaplanen skal leggast til grunn for andre regionale planar i Hordaland. På denne bakgrunnen 
er det naudsynt at Klimaplanen og handlingsprogrammet vert lagt inn som faste postar i 
møteplan og sakshandsaminga til utval for miljø og samferdsel gjennom heile året slik at miljø- 
og klimautfordringane vert belyste og ivaretekne i samsvar med dei fullmaktene utvalet har.

Fylkestinget syner til den nasjonale satsinga på bioøkonomi som omfattar berekraftig, effektiv og 
lønsam produksjon, uttak og utnytting av fornybare biologiske ressursar til mat, fôr, ingrediensar, 
helseprodukt, energi, materialar, kjemikaliar, papir, tekstilar og andre produkt.



Fylkestinget ber om at det i det vidare arbeidet med Klimaplanen og handlingsprogrammet vert 
prioritert å utarbeida ein strategi for bioøkonomi i Hordaland i samsvar med den nasjonale 
strategien.

Som ein del av denne strategien skal fylkeskommunen: 

 Ta initiativ til eit samarbeid med kommunar, næringsliv, landbruksorganisasjonar og 
andre interesseorganisasjonar for å kartleggja potensialet for auka produksjon av 
biodrivstoff i Hordaland

 Vere ein pådrivar for at bruk av biogass skal verte eit reelt alternativ for aktørar i 
transportbransjen

 Ta initiativ til eit samarbeid med kommunar og verksemder om å stilla krav om 
nullutslepp for transportørar som skal utføra oppdrag og leveransar 

 Medverka til at det vert bygd infrastruktur for biodrivstoff

 Stilla krav om auka bruk av biogass i nye kollektivkontraktar 

Det vert vidare synt til tiltak 5.17 Klima- og miljøkrav i utbyggingsprosjekt.

Dette tiltaket skal prioriterast i handlingsprogrammet for 2017. Utval for miljø og samferdsel får ei 
sak der ein gjer greie for korleis krav om «Klima- og miljøbudsjett for alle store 
utbyggingsprosjekt i vegsektoren» kan gjennomførast.

11. Fylkestinget ber om framlegg til milepælar for redusert utslepp av klimagass og lokal 
luftforureining for kvart andre år frå 2017 fram til 2025.

Protokollmerknad frå Frp
I møtet 01.12.2016 stemmer Frp mot alle tillegg og jobbar med dette fram mot fylkesutvalet og 
fylkestinget.

Saksprotokoll i utval for opplæring og helse - 01.12.2016 

Rosalind Fosse, Frp, sette fram slikt forslag:

«Pkt.1
Fylkestinget vedtar klimaplanens handlinsprogram for 2017 med følgende endring:

Pkt. 5 Strategi c) pkt. 9
Innføring av differensierte bompenger og tiltak 5, 16 utgår av handlingsprogrammet.» 

Røysting
Fosse sitt forslag fikk 4 røyster (Frp, H) og fall.
Fylkesrådmannen sitt forslag vart samrøystes vedteke.

Innstilling til fylkesutvalet

1. Fylkestinget vedtek Klimaplanen sitt handlingsprogram for 2017 slik det går fram av saka.

2. Økonomisk ramme for klimaplanen sitt handlingsprogram for 2017 (klimabudsjettet) vert 
handsama i fylkesbudsjettet for 2017.

3. Førebels fordeling av midlar frå klimabudsjettet på dei einskilde tiltaka er basert på 
kostnadsoverslag og går fram av handlingsprogrammet.

4. Fylkesrådmannen får fullmakt til å gjere mindre vesentlege justeringar.

5. I samarbeid med klima- og naturressursseksjonen skal kvar avdeling årleg gå gjennom korleis 
fylkeskommunen kan få til naudsynte kutt i klimagassutslepp frå eiga verksemd og i fylket 
generelt.



6. I samarbeid med klima- og naturressursseksjonen skal kvar avdeling gå gjennom korleis 
fylkeskommunen skal vurdere klimarelevans og -konsekvens i sakshandsaminga.

7. Fylkestinget ber fylkesrådmannen informere i eiga sak om den fylkeskommunale innsatsen for, og 
andre relevante initiativ knytt til hydrogen innan sektorane samferdsel, energi og næring. Vidare 
ber Fylkestinget administrasjonen om å vurdere og foreslå korleis fylkeskommunen kan arbeide 
strategisk og heilskapleg vidare med hydrogen.

8. Fylkestinget ber fylkesrådmannen vurdere korleis bioøkonomi og grøn økonomi kan definerast 
nærare og konkretiserast for Hordaland.

9. Fylkestinget merker seg at utsleppa frå 7 kvotepliktige industriverksemder står for nesten 60 % av 
alle utsleppa frå Hordaland. Fylkestinget er bekymra for at reduksjonen i utsleppa deira ikkje skjer 
raskt nok til å nå måla. Fylkestinget ber om informasjon frå verksemdene om kva dei kan og vil 
gjere for å redusere sine utslepp.

Saksprotokoll i utval for kultur, idrett og regional utvikling - 06.12.2016 

Kjell Håland (A) sette fram slikt forslag til vedtak på vegner av A, Krf og Sp.:

Nytt pkt.10:
«Fylkestinget ber om at det i det vidare arbeidet med Klimaplanen og handlingsprogrammet 
vert prioritert å utarbeida ein strategi for bioøkonomi i Hordaland i samsvar med den nasjonale 
strategien.

Som ein del av denne strategien skal fylkeskommunen vere ein pådrivar for at bruk av biogass 
skal verte eit reelt alternativ for aktørar i transportbransjen.»

Røysting
Fylkesrådmannen sitt forslag pkt. 1 til 9 vart samrøystes vedteke.
Håland sitt forslag vart samrøystes vedteke.

Vedtak

1. Fylkestinget vedtek Klimaplanen sitt handlingsprogram for 2017 slik det går fram av saka.

2. Økonomisk ramme for klimaplanen sitt handlingsprogram for 2017 (klimabudsjettet) vert 
handsama i fylkesbudsjettet for 2017.

3. Førebels fordeling av midlar frå klimabudsjettet på dei einskilde tiltaka er basert på 
kostnadsoverslag og går fram av handlingsprogrammet.

4. Fylkesrådmannen får fullmakt til å gjere mindre vesentlege justeringar.

5. I samarbeid med klima- og naturressursseksjonen skal kvar avdeling årleg gå gjennom korleis 
fylkeskommunen kan få til naudsynte kutt i klimagassutslepp frå eiga verksemd og i fylket 
generelt.

6. I samarbeid med klima- og naturressursseksjonen skal kvar avdeling gå gjennom korleis 
fylkeskommunen skal vurdere klimarelevans og -konsekvens i sakshandsaminga.

7. Fylkestinget ber fylkesrådmannen informere i eiga sak om den fylkeskommunale innsatsen for, 
og andre relevante initiativ knytt til hydrogen innan sektorane samferdsel, energi og næring. 
Vidare ber Fylkestinget administrasjonen om å vurdere og foreslå korleis fylkeskommunen kan 
arbeide strategisk og heilskapleg vidare med hydrogen.

8. Fylkestinget ber fylkesrådmannen vurdere korleis bioøkonomi og grøn økonomi kan definerast 
nærare og konkretiserast for Hordaland.

9. Fylkestinget merker seg at utsleppa frå 7 kvotepliktige industriverksemder står for nesten 60 % 
av alle utsleppa frå Hordaland. Fylkestinget er bekymra for at reduksjonen i utsleppa deira ikkje 
skjer raskt nok til å nå måla. Fylkestinget ber om informasjon frå verksemdene om kva dei kan 



og vil gjere for å redusere sine utslepp.

10. Fylkestinget ber om at det i det vidare arbeidet med Klimaplanen og handlingsprogrammet vert 
prioritert å utarbeida ein strategi for bioøkonomi i Hordaland i samsvar med den nasjonale 
strategien.
Som ein del av denne strategien skal fylkeskommunen vere ein pådrivar for at bruk av biogass 
skal verte eit reelt alternativ for aktørar i transportbransjen

Saksprotokoll i fylkesutvalet - 08.12.2016 

Terje Søviknes (Frp) sette fram fylkesrådmannen sitt opprinnelege forslag på nytt:

1. «Fylkestinget vedtek Klimaplanen sitt handlingsprogram for 2017 slik det går fram av 
saka.

2. Økonomisk ramme for klimaplanen sitt handlingsprogram for 2017 (klimabudsjettet) vert 
handsama i fylkesbudsjettet for 2017.

3. Førebels fordeling av midlar frå klimabudsjettet på dei einskilde tiltaka er basert på 
kostnadsoverslag og går fram av handlingsprogrammet.

4. Fylkesrådmannen får fullmakt til å gjere mindre vesentlege justeringar.

5. I samarbeid med klima- og naturressursseksjonen skal kvar avdeling årleg gå gjennom 
korleis fylkeskommunen kan få til naudsynte kutt i klimagassutslepp frå eiga verksemd 
og i fylket generelt.

6. I samarbeid med klima- og naturressursseksjonen skal kvar avdeling gå gjennom korleis 
fylkeskommunen skal vurdere klimarelevans og -konsekvens i sakshandsaminga.

7. Fylkestinget ber fylkesrådmannen informere i eiga sak om den fylkeskommunale 
innsatsen for, og andre relevante initiativ knytt til hydrogen innan sektorane samferdsel, 
energi og næring. Vidare ber Fylkestinget administrasjonen om å vurdere og foreslå 
korleis fylkeskommunen kan arbeide strategisk og heilskapleg vidare med hydrogen.

8. Fylkestinget ber fylkesrådmannen vurdere korleis bioøkonomi og grøn økonomi kan 
definerast nærare og konkretiserast for Hordaland.

9. Fylkestinget merker seg at utsleppa frå 7 kvotepliktige industriverksemder står for nesten 
60 % av alle utsleppa frå Hordaland. Fylkestinget er bekymra for at reduksjonen i 
utsleppa deira ikkje skjer raskt nok til å nå måla. Fylkestinget ber om informasjon frå 
verksemdene om kva dei kan og vil gjere for å redusere sine utslepp.»

Roald Kvamme (A) sette på vegner av A, KrF, Sp og SV fram slikt forslag:

«Tillegg:

1. Fylkestinget ber om at  Klimaplanen og handlingsprogrammet vert lagt inn som faste 
postar i møteplan og sakshandsaminga til utvala gjennom heile året slik at miljø- og 
klimautfordringane vert belyste og ivaretekne i samsvar med dei fullmaktene utvalet har.

2. Fylkestinget syner til den nasjonale satsinga på bioøkonomi og ber om at ein i det vidare 
arbeidet med Klimaplanen og handlingsprogrammet prioriterer å utarbeide ein strategi 
for bioøkonomi i Hordaland. Som ein del av denne strategien skal fylkeskommunen:

 Ta initiativ til eit samarbeid med kommunar, næringsliv, 
landbruksorganisasjonar og andre interesseorganisasjonar for å kartleggje 
potensialet for auka produksjon av biogass i Hordaland.

 Vere ein pådrivar for at bruk av biogass skal verte eit reelt alternativ for aktørar i 
transportbransjen.

 Ta initiativ til eit samarbeid med kommunar og verksemder om å stille krav om 



nullutslepp for transportørar som skal utføre oppdrag og leveransar.

 Medverke til at det vert bygd infrastruktur for biogass.

 Stille krav om auka bruk av biogass i nye kollektivkontraktar.

3. Fylkestinget syner til tiltak 5.17 Klima- og miljøkrav i utbyggingsprosjekt. Dette tiltaket 
skal prioriterast i handlingsprogrammet for 2017. Fylkesutvalet får ei sak der ein gjer 
greie for korleis krav om «Klima- og miljøbudsjett for alle store utbyggingsprosjekt i 
vegsektoren» kan gjennomførast.»

Tom Sverre Tomren (MDG) sette fram slikt forslag:

«Tillegg punkt 9:
Hordaland fylkeskommune vil være en aktiv pådriver for at virksomhetene som står for de 
største punktutslippene øker framdriften på investeringsbeslutninger som tar med 
klimagassutslippene.»

Røysting
Fylkesordføraren la forslaget frå fylkesrådmannen (identisk med Terje Søviknes sitt forslag) til grunn for 
røystinga.

Fylkesrådmannen sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkestinget.
Tomren sitt forslag fekk 2 røyster (MDG, SV) og fall.
Kvamme sitt forslag fekk 9 røyster (A, Sp, KrF, SV, MDG) og vart vedteke som innstilling til fylkestinget.

Innstilling til fylkestinget

1. Fylkestinget vedtek Klimaplanen sitt handlingsprogram for 2017 slik det går fram av saka.

2. Økonomisk ramme for klimaplanen sitt handlingsprogram for 2017 (klimabudsjettet) vert 
handsama i fylkesbudsjettet for 2017.

3. Førebels fordeling av midlar frå klimabudsjettet på dei einskilde tiltaka er basert på 
kostnadsoverslag og går fram av handlingsprogrammet.

4. Fylkesrådmannen får fullmakt til å gjere mindre vesentlege justeringar.

5. I samarbeid med klima- og naturressursseksjonen skal kvar avdeling årleg gå gjennom korleis 
fylkeskommunen kan få til naudsynte kutt i klimagassutslepp frå eiga verksemd og i fylket 
generelt.

6. I samarbeid med klima- og naturressursseksjonen skal kvar avdeling gå gjennom korleis 
fylkeskommunen skal vurdere klimarelevans og -konsekvens i sakshandsaminga.

7. Fylkestinget ber fylkesrådmannen informere i eiga sak om den fylkeskommunale innsatsen for, 
og andre relevante initiativ knytt til hydrogen innan sektorane samferdsel, energi og næring. 
Vidare ber Fylkestinget administrasjonen om å vurdere og foreslå korleis fylkeskommunen kan 
arbeide strategisk og heilskapleg vidare med hydrogen.

8. Fylkestinget ber fylkesrådmannen vurdere korleis bioøkonomi og grøn økonomi kan definerast 
nærare og konkretiserast for Hordaland.

9. Fylkestinget merker seg at utsleppa frå 7 kvotepliktige industriverksemder står for nesten 60 % 
av alle utsleppa frå Hordaland. Fylkestinget er bekymra for at reduksjonen i utsleppa deira ikkje 
skjer raskt nok til å nå måla. Fylkestinget ber om informasjon frå verksemdene om kva dei kan 
og vil gjere for å redusere sine utslepp.

10. Fylkestinget ber om at Klimaplanen og handlingsprogrammet vert lagt inn som faste postar i 
møteplan og sakshandsaminga til utvala gjennom heile året slik at miljø- og klimautfordringane 
vert belyste og ivaretekne i samsvar med dei fullmaktene utvalet har.

11. Fylkestinget syner til den nasjonale satsinga på bioøkonomi og ber om at ein i det vidare 



arbeidet med Klimaplanen og handlingsprogrammet prioriterer å utarbeide ein strategi for 
bioøkonomi i Hordaland. Som ein del av denne strategien skal fylkeskommunen:

 Ta initiativ til eit samarbeid med kommunar, næringsliv, landbruksorganisasjonar og 
andre interesseorganisasjonar for å kartleggje potensialet for auka produksjon av 
biogass i Hordaland.

 Vere ein pådrivar for at bruk av biogass skal verte eit reelt alternativ for aktørar i 
transportbransjen.

 Ta initiativ til eit samarbeid med kommunar og verksemder om å stille krav om 
nullutslepp for transportørar som skal utføre oppdrag og leveransar.

 Medverke til at det vert bygd infrastruktur for biogass.

 Stille krav om auka bruk av biogass i nye kollektivkontraktar.

12. Fylkestinget syner til tiltak 5.17 Klima- og miljøkrav i utbyggingsprosjekt. Dette tiltaket skal 
prioriterast i handlingsprogrammet for 2017. Fylkesutvalet får ei sak der ein gjer greie for korleis 
krav om «Klima- og miljøbudsjett for alle store utbyggingsprosjekt i vegsektoren» kan 
gjennomførast.

PS 305/16 Konkuranseutsetting av kortsiktig kontrakt for bybåtsambanda 
Kleppestø-Strandkaien og Knarvik-Frekhaug-Bergen

Forslag til innstilling

1. Fylkesrådmannen får fullmakt til å kunngjere konkurranse om drift av bybåtsambanda i Bergen i 
tråd med tilrådingane i saka.

2. Fylkesrådmannen får fullmakt til å tildele og signere kontrakt med vinnaren av konkurransen.

Saksprotokoll i utval for miljø og samferdsel - 01.12.2016 

Marthe Hammer (SV) sette fram slikt forslag:

«Nytt punkt 2:
Fylkesutvalet ønskjer primært at kapasitetsauken vert gjennomført med eit kapasitetskrav pr. 
time i rush og at dette løysast med mindre fartøy kvar 15. minutt, så framt dette er 
marknadsmessig konkurransedyktig.»

Røysting
Fylkesrådmannen sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkesutvalet.
Hammer sitt forslag fekk 1 røyst (SV) og fall.

Innstilling til fylkesutvalet

1. Fylkesrådmannen får fullmakt til å kunngjere konkurranse om drift av bybåtsambanda i Bergen i 
tråd med tilrådingane i saka.

2. Fylkesrådmannen får fullmakt til å tildele og signere kontrakt med vinnaren av konkurransen.

Saksprotokoll i fylkesutvalet - 08.12.2016 

Nils Marton Aadland (H) sette på vegner av H og Frp fram slikt forslag:

«Nytt punkt 2:
Fylkesutvalet legg til grunn at rutefrekvens/kapasitet vert tilpassa trafikkgrunnlaget.

Forslaget punkt 2 vert punkt 3.»



Aud karin Oen (SV) sette fram slikt forslag:

«Alternativt punkt 2:
Fylkesutvalet ønskjer primært at kapasitetsauken vert gjennomført med eit kapasitetskrav pr. 
time i rush og at dette løysast med mindre fartøy kvar 15. minutt, så framt dette er 
marknadsmessig konkurransedyktig.»

Røysting
Oen sitt forslag fekk 1 røyst (SV) og fall.
Innstillinga vart samrøystes vedteken.
Aadland sitt forslag vart samrøystes vedteke.

Vedtak

1. Fylkesrådmannen får fullmakt til å kunngjere konkurranse om drift av bybåtsambanda i Bergen i 
tråd med tilrådingane i saka.

2. Fylkesutvalet legg til grunn at rutefrekvens/kapasitet vert tilpassa trafikkgrunnlaget.

3. Fylkesrådmannen får fullmakt til å tildele og signere kontrakt med vinnaren av konkurransen.

PS 306/16 Oppgradering av Fv 218 til Horsøy - Askøy kommune

Forslag til innstilling

1. Fylkestinget ser positivt på utvikling av industriområde og nye arbeidsplassar generelt, og på 
Horsøy i Askøy kommune slik det framgår i denne saka.

2. Fylkestinget godkjenner Hordaland fylkeskommune sitt tilskot til prosjektet, avgrensa til 17 
millionar kroner. Prosjektet har ei ramme på inntil 100 millionar kr inklusive meirverdiavgift. 
Tilskotet vil bli omgjort til eit fylkeskommunalt bidrag i ein eventuell Askøypakke 2.

3. Fylkestinget legg til grunn at prosjektet blir tatt inn i budsjett for 2018 / 2019, og eventuelt ei 
mindre budsjettjustering i 2017. 

4. Fylkesrådmannen får fullmakt til å inngå avtalar i samsvar med denne saka

Saksprotokoll i utval for miljø og samferdsel - 01.12.2016 

Gustav Bahus (Frp) sette på vegner av Frp, H, MDG, V, KrF, Sp, A og SV fram slikt forslag:

 «Endra punkt 4:

Fylkestinget godkjenner forskotteringssøknaden frå Askøy kommune på vegner av kommunen 
og Sclumberger Norge AS. Forskotteringa er på vanlege vilkår, utan kompensasjon for 
prisstigning og renter, og som følgjer:

 Schlumberger Norge AS: forskot 50 mill. kr. Refusjon 25 mill. kr etter 3 år og refusjon 
25 mill kr etter 6 år frå ein eventuell framtidig Askøypakke 2.

 Askøy kommune: forskot 17 mill. kr. Refusjon frå ein eventuell framtidig Askøypakke 2.
 Askøy kommune har risikoen dersom Askøypakke 2 ikkje skulle bli realisert, og må i 

det tilfellet fullfinansiera prosjektet ut over Hordaland fylkeskommune sitt tilskot.»
 
Røysting
Fylkesrådmannen sitt forslag punkt 1-3 vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkesutvalet.
Bahus sitt forslag til punkt 4 vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkesutvalet mot ingen røyster for 
fylkesrådmannen sitt forslag.



Innstilling til fylkesutvalet

1. Fylkestinget ser positivt på utvikling av industriområde og nye arbeidsplassar generelt, og på 
Horsøy i Askøy kommune slik det framgår i denne saka.

2. Fylkestinget godkjenner Hordaland fylkeskommune sitt tilskot til prosjektet, avgrensa til 17 
millionar kroner. Prosjektet har ei ramme på inntil 100 millionar kr inklusive meirverdiavgift. 
Tilskotet vil bli omgjort til eit fylkeskommunalt bidrag i ein eventuell Askøypakke 2.

3. Fylkestinget legg til grunn at prosjektet blir tatt inn i budsjett for 2018 / 2019, og eventuelt ei 
mindre budsjettjustering i 2017.

4. Fylkestinget godkjenner forskotteringssøknaden frå Askøy kommune på vegner av kommunen og 
Sclumberger Norge AS. Forskotteringa er på vanlege vilkår, utan kompensasjon for prisstigning 
og renter, og som følgjer:

 Schlumberger Norge AS: forskot 50 mill. kr. Refusjon 25 mill. kr etter 3 år og refusjon 25 
mill kr etter 6 år frå ein eventuell framtidig Askøypakke 2.

 Askøy kommune: forskot 17 mill. kr. Refusjon frå ein eventuell framtidig Askøypakke 2.
 Askøy kommune har risikoen dersom Askøypakke 2 ikkje skulle bli realisert, og må i det 

tilfellet fullfinansiera prosjektet ut over Hordaland fylkeskommune sitt tilskot.

Saksprotokoll i fylkesutvalet - 08.12.2016 

Innstillinga vart samrøystes vedteken som innstilling til fylkestinget.

Innstilling til fylkestinget

1. Fylkestinget ser positivt på utvikling av industriområde og nye arbeidsplassar generelt, og på 
Horsøy i Askøy kommune slik det framgår i denne saka.

2. Fylkestinget godkjenner Hordaland fylkeskommune sitt tilskot til prosjektet, avgrensa til 17 
millionar kroner. Prosjektet har ei ramme på inntil 100 millionar kr inklusive meirverdiavgift. 
Tilskotet vil bli omgjort til eit fylkeskommunalt bidrag i ein eventuell Askøypakke 2.

3. Fylkestinget legg til grunn at prosjektet blir tatt inn i budsjett for 2018 / 2019, og eventuelt ei 
mindre budsjettjustering i 2017.

4. Fylkestinget godkjenner forskotteringssøknaden frå Askøy kommune på vegner av kommunen og 
Sclumberger Norge AS. Forskotteringa er på vanlege vilkår, utan kompensasjon for prisstigning 
og renter, og som følgjer:

 Schlumberger Norge AS: forskot 50 mill. kr. Refusjon 25 mill. kr etter 3 år og refusjon 25 
mill. kr etter 6 år frå ein eventuell framtidig Askøypakke 2.

 Askøy kommune: forskot 17 mill. kr. Refusjon frå ein eventuell framtidig Askøypakke 2.
 Askøy kommune har risikoen dersom Askøypakke 2 ikkje skulle bli realisert, og må i det 

tilfellet fullfinansiera prosjektet ut over Hordaland fylkeskommune sitt tilskot.

PS 307/16 Revidert forskrift om lågutsleppssoner for bilar - høyring

Forslag til vedtak

Fylkesutvalet meiner at det er viktig å ha ulike verkemiddel tilgjengeleg for å motverka ureining frå 
køyretøy, og støttar det reviderte forslaget til sentral forskrift for lågutsleppssoner for bilar.  

Saksprotokoll i fylkesutvalet - 08.12.2016 

Fylkesrådmannen sitt forslag vart samrøystes vedteke.



Vedtak

Fylkesutvalet meiner at det er viktig å ha ulike verkemiddel tilgjengeleg for å motverka ureining frå 
køyretøy, og støttar det reviderte forslaget til sentral forskrift for lågutsleppssoner for bilar.

PS 308/16 Innbyggjarinitiativ - Utbetring av krysset mellom Fv 562 og Fv 220 på 
Askøy

Forslag til innstilling

1. Fylkestinget ser at det er utfordringar for trafikktryggleiken i dette krysset, og at det gjev grunnlag 
for opplevd utryggleik.

2. Utbetring av dette krysset kan vera aktuelt som eit prosjekt i ein eventuell revidert Askøypakke, 
eller i eit framtidig Plan- og byggeprogram for Hordaland utanom Bergen.

Saksprotokoll i utval for miljø og samferdsel - 03.11.2016 

Stein Inge Ryssdal (H) sette fram slikt forslag:

«Saka vert utsett til neste møte fordi saka først bør behandlast i fylkestrafikksikringsutvalet.»

Røysting (forslaget om utsetjing)
Det var 14 representantar til stades.

Ryssdal sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkesutvalet.

Innstilling til fylkesutvalet

Saka vert utsett til neste møte fordi saka først bør behandlast i fylkestrafikksikringsutvalet

Saksprotokoll i fylkestrafikksikringsutvalet i Hordaland - 30.11.2016 

Fylkestrafikksikringsutvalet sette fram forslag til eit innstillingspunkt 3:

«Fylkestinget ber om at fylkestrafikksikringsutvalet (FTU) får ei tilbakemelding om det er strakstiltak som 
kan gjennomførast no». 

Røysting
Fylkesrådmannen sitt forslag punkt 1-2 vart samrøystes vedteke som innstilling til utval for miljø og 
samferdsel. Forslag til innstillingspunkt 3 vart samrøystes vedteke. 

Innstilling til utval for miljø og samferdsel

1. Fylkestinget ser at det er utfordringar for trafikktryggleiken i dette krysset, og at det gjev grunnlag 
for opplevd utryggleik.

2. Utbetring av dette krysset kan vera aktuelt som eit prosjekt i ein eventuell revidert Askøypakke, 
eller i eit framtidig Plan- og byggeprogram for Hordaland utanom Bergen.

3. Fylkestinget ber om at fylkestrafikksikringsutvalet (FTU) får ei tilbakemelding om det er strakstiltak 
som kan gjennomførast no. 

Saksprotokoll i utval for miljø og samferdsel - 01.12.2016 

Stein Inge Ryssdal (H) sette fram slikt forslag:

«Nytt punkt 3:
Fylkestinget ber om at utval for miljø og samferdsel (MISA) får ei sak om moglege strakstiltak, 
kva nytte dei kan gje, kostnad, finansiering og framdrift.»



Utvalsleiaren bad om redaksjonell endring i forslaget til innstilling punkt 2: «revidert Askøypakke» vert 
erstatta av «Askøypakke 2».

Røysting
Fylkesrådmannen sitt forslag med Ryssdal sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til 
fylkesutvalet.

Innstilling til fylkesutvalet

1. Fylkestinget ser at det er utfordringar for trafikktryggleiken i dette krysset, og at det gjev grunnlag 
for opplevd utryggleik.

2. Utbetring av dette krysset kan vera aktuelt som eit prosjekt i ein eventuell Askøypakke 2, eller i eit 
framtidig Plan- og byggeprogram for Hordaland utanom Bergen.

3. Fylkestinget ber om at utval for miljø og samferdsel (MISA) får ei sak om moglege strakstiltak, kva 
nytte dei kan gje, kostnad, finansiering og framdrift.

Saksprotokoll i fylkesutvalet - 08.12.2016 

Innstillinga vart samrøystes vedteken som innstilling til fylkestinget.

Innstilling til fylkestinget

1. Fylkestinget ser at det er utfordringar for trafikktryggleiken i dette krysset, og at det gjev grunnlag 
for opplevd utryggleik.

2. Utbetring av dette krysset kan vera aktuelt som eit prosjekt i ein eventuell Askøypakke 2, eller i eit 
framtidig Plan- og byggeprogram for Hordaland utanom Bergen.

3. Fylkestinget ber om at utval for miljø og samferdsel (MISA) får ei sak om moglege strakstiltak, kva 
nytte dei kan gje, kostnad, finansiering og framdrift.

PS 309/16 Overtaking av kommunale ferjekaiar

Forslag til innstilling

Fylkesutvalet godkjenner at fylkeskommunen tek over eigarskapet til dei kommunale ferjekaiane på 
Fjelbergøy, Borgundøy, Lerøy og Bjelkarøy.

Saksprotokoll i utval for miljø og samferdsel - 01.12.2016 

Fylkesrådmannen sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkesutvalet.

Innstilling til fylkesutvalet

Fylkesutvalet godkjenner at fylkeskommunen tek over eigarskapet til dei kommunale ferjekaiane på 
Fjelbergøy, Borgundøy, Lerøy og Bjelkarøy.

Saksprotokoll i fylkesutvalet - 08.12.2016 

Innstillinga vart samrøystes vedteken.

Vedtak

Fylkesutvalet godkjenner at fylkeskommunen tek over eigarskapet til dei kommunale ferjekaiane på 
Fjelbergøy, Borgundøy, Lerøy og Bjelkarøy.



PS 310/16 Bussanlegg på Stord - kjøp av tilleggsareal på ca 3,7 mål

Forslag til innstilling

Fylkesutvalet godkjenner vedlagte kjøpekontrakt for kjøp av eit tilleggsareal på ca. 3,7 mål av 
gnr. 27 bnr. 868 i Stord kommune for kr. 1.250 pr. m2.

Saksprotokoll i utval for miljø og samferdsel - 01.12.2016 

Fylkesrådmannen sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkesutvalet.

Innstilling til fylkesutvalet

Fylkesutvalet godkjenner vedlagte kjøpekontrakt for kjøp av eit tilleggsareal på ca. 3,7 mål av gnr. 27 
bnr. 868 i Stord kommune for kr 1.250 pr. m2.

Saksprotokoll i fylkesutvalet - 08.12.2016 

Innstillinga vart samrøystes vedteken.

Vedtak

Fylkesutvalet godkjenner vedlagte kjøpekontrakt for kjøp av eit tilleggsareal på ca. 3,7 mål av gnr. 27 
bnr. 868 i Stord kommune for kr 1.250 pr. m2.

PS 311/16 Korreksjon av lokal forskrift felles ordens- og åtferdsreglement

Forslag til innstilling

Lokal forskrift om felles ordens- og åtferdsreglement § 4 (7) siste setning vert sletta. 

Saksprotokoll i utval for opplæring og helse - 01.12.2016 

Fylkesrådmannen sitt forslag vart samrøystes vedteke.

Innstilling til fylkesutvalet

Lokal forskrift om felles ordens- og åtferdsreglement § 4 (7) siste setning vert sletta. 

Saksprotokoll i fylkesutvalet - 08.12.2016 

Innstillinga vart samrøystes vedteken som innstilling til fylkestinget.

Innstilling til fylkestinget

Lokal forskrift om felles ordens- og åtferdsreglement § 4 (7) siste setning vert sletta. 

PS 312/16 Sal av Garnes vgs - Tunesvegen 35

Forslag til innstilling

1. Fylkestinget godkjenner sal av eigedomen Tunesvegen 35 på Garnes.

2. Fylkesrådmannen får fullmakt til å akseptere bod lik eller høgare enn 90 % av prisønske som er 
kr 8.900.000.

3. Dersom høgaste bod er lågare enn 90 % av prisønske kan fylkesutvalet ta avgjerd om salet.



Saksprotokoll i fylkesutvalet - 08.12.2016 

Fylkesrådmannen sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkestinget.

Innstilling til fylkestinget

1. Fylkestinget godkjenner sal av eigedomen Tunesvegen 35 på Garnes.

2. Fylkesrådmannen får fullmakt til å akseptere bod lik eller høgare enn 90 % av prisønske som er 
kr 8.900.000.

3. Dersom høgaste bod er lågare enn 90 % av prisønske kan fylkesutvalet ta avgjerd om salet.

PS 313/16 Søknad om samtykke til utviding av handelsareal i Fjord´n senter, 
Eikelandsosen - Fusa kommune

Forslag til innstilling

Med heimel i Regional plan for attraktive senter i Hordaland – senterstruktur, tenester og handel får 
Sambygg AS løyve til å utvida handelsarealet i Fjord´n senter med  2655 m2 BRA – i samsvar med 
søknad.

Saksprotokoll i utval for kultur, idrett og regional utvikling - 06.12.2016 

Det var 12 representantar til stades.

Fylkesrådmannen sitt forslag vart samrøystes vedteke.

Innstilling

Med heimel i Regional plan for attraktive senter i Hordaland – senterstruktur, tenester og handel får 
Sambygg AS løyve til å utvida handelsarealet i Fjord´n senter med  2655 m2 BRA – i samsvar med 
søknad.

Saksprotokoll i fylkesutvalet - 08.12.2016 

Innstillinga vart samrøystes vedteken.

Vedtak

Med heimel i Regional plan for attraktive senter i Hordaland – senterstruktur, tenester og handel får 
Sambygg AS løyve til å utvida handelsarealet i Fjord´n senter med  2655 m2 BRA – i samsvar med 
søknad.

PS 314/16 Forslag til endringar i plan- og bygningslova og regelverk om 
konsekvensutgreiingar - høyring

Forslag til innstilling

1. Høyringsforslaget frå Kommunal- og moderniseringsdepartementet om endringar i plan – og 
bygningslova samsvarar i hovudsak med etablert praksis og mål og retningsliner i regionale 
planar i Hordaland. Fylkesutvalet kan såleis stø opp om endringsforslaget.

2. Høyringsforslaget om felles forskrift for konsekvensutgreiingar vil i det vesentlege vere ei 
forenkling av gjeldande regelverk.
 

3. Meir generelle vurderingskriterier i nytt forslag til forskrift for konsekvensutgreiingar kan føre til at 
viktige miljø- og samfunnsinteresser fell utanfor. Utvalet er derfor særleg kritisk til å ta ut 
laksebestandar som kriterium i vedlegg III.



Saksprotokoll i utval for kultur, idrett og regional utvikling - 06.12.2016 

Røysting
Fylkesrådmannen sitt forslag pkt. 1 og 2 vart samrøystes vedtatt.
Fylkesrådmannen sitt forslag pkt.3 vart vedteke med 11 røyster mot 2 røyster (Frp).

Innstilling

1. Høyringsforslaget frå Kommunal- og moderniseringsdepartementet om endringar i plan – og 
bygningslova samsvarar i hovudsak med etablert praksis og mål og retningsliner i regionale 
planar i Hordaland. Fylkesutvalet kan såleis stø opp om endringsforslaget.

2. Høyringsforslaget om felles forskrift for konsekvensutgreiingar vil i det vesentlege vere ei 
forenkling av gjeldande regelverk.
 

3. Meir generelle vurderingskriterier i nytt forslag til forskrift for konsekvensutgreiingar kan føre til at 
viktige miljø- og samfunnsinteresser fell utanfor. Utvalet er derfor særleg kritisk til å ta ut 
laksebestandar som kriterium i vedlegg III.

Saksprotokoll i fylkesutvalet - 08.12.2016 

Innstillinga vart samrøystes vedteken.

Vedtak

1. Høyringsforslaget frå Kommunal- og moderniseringsdepartementet om endringar i plan – og 
bygningslova samsvarar i hovudsak med etablert praksis og mål og retningsliner i regionale 
planar i Hordaland. Fylkesutvalet kan såleis stø opp om endringsforslaget.

2. Høyringsforslaget om felles forskrift for konsekvensutgreiingar vil i det vesentlege vere ei 
forenkling av gjeldande regelverk.
 

3. Meir generelle vurderingskriterier i nytt forslag til forskrift for konsekvensutgreiingar kan føre til at 
viktige miljø- og samfunnsinteresser fell utanfor. Utvalet er derfor særleg kritisk til å ta ut 
laksebestandar som kriterium i vedlegg III.

PS 315/16 Sal av Florvåg tannklinikk

Forslag til vedtak

1. Fylkesutvalet godkjenner sal av Florvåg tannklinikk.

2. Fylkesrådmannen får fullmakt til å akseptere bod lik eller høgare enn 90 % av prisønske som er
 kr 2.400.000.

Saksprotokoll i fylkesutvalet - 08.12.2016 

Fylkesrådmannen sitt forslag vart samrøystes vedteke.

Vedtak

1. Fylkesutvalet godkjenner sal av Florvåg tannklinikk.

2. Fylkesrådmannen får fullmakt til å akseptere bod lik eller høgare enn 90 % av prisønske som er  
kr 2.400.000.



PS 316/16 Justert søknad om løyve til Isdøla kraftverk i Eidfjord kommune. 
Fråsegn til avgrensa høyring.

Forslag til vedtak

Av omsyn til opplevingskvalitetane i regionalt friluftsområde av stor verdi, kommunale planar om 
reiselivsdestinasjon av stor regional verdi og stor samla belastning for friluftsliv i Sysendalen held 
Hordaland fylkeskommune oppe vedtak i fylkesutvalet av 23.08.16 om å rå frå konsesjon til Isdøla 
kraftverk i Eidfjord kommune.

Saksprotokoll i fylkesutvalet - 08.12.2016 

Terje Søviknes (Frp) sette fram slikt forslag:

«Hordaland fylkeskommune er positiv til justert søknad om utbygging av Isdøla kraftverk i 
Eidfjord kommune.»

Røysting
Søviknes sitt forslag fekk 3 røyster (Frp, Sp) og fall.
Fylkesrådmannen sitt forslag fekk 12 røyster (A, KrF, SV, MDG, V og H) og vart vedteke.

Vedtak

Av omsyn til opplevingskvalitetane i regionalt friluftsområde av stor verdi, kommunale planar om 
reiselivsdestinasjon av stor regional verdi og stor samla belastning for friluftsliv i Sysendalen held 
Hordaland fylkeskommune oppe vedtak i fylkesutvalet av 23.08.16 om å rå frå konsesjon til Isdøla 
kraftverk i Eidfjord kommune.

PS 317/16 Fastlandssamband Halsnøy AS - kjøp av aksjar

Forslag til vedtak

Fylkesutvalet godkjenner kjøp av to aksjar i Fastlandssamband Halsnøy AS frå selskapet BW Gas AS.

Kjøpesummen – kr 2 000 – vert dekka av kapitalfondet.

Saksprotokoll i fylkesutvalet - 08.12.2016 

Fylkesrådmannen sitt forslag vart samrøystes vedteke.

Vedtak

Fylkesutvalet godkjenner kjøp av to aksjar i Fastlandssamband Halsnøy AS frå selskapet BW Gas AS.

Kjøpesummen – kr 2 000 – vert dekka av kapitalfondet.

PS 318/16 Idrettscampus Bergen

Forslag til innstilling

1. Fylkestinget stiller seg positiv til vidare arbeid i 2017 og 2018 med Idrettscampus Bergen.

2. Fylkestinget nemner opp fylkesordførar som representant til styringsgruppa i det vidare arbeidet 

Saksprotokoll i utval for opplæring og helse - 01.12.2016 

Fylkesrådmannen sitt forslag vart samrøystes vedteke



Innstilling til fylkesutvalet

1. Fylkestinget stiller seg positiv til vidare arbeid i 2017 og 2018 med Idrettscampus Bergen.

2. Fylkestinget nemner opp fylkesordførar som representant til styringsgruppa i det vidare arbeidet 

Saksprotokoll i utval for kultur, idrett og regional utvikling - 06.12.2016 

Det var 12 representantar til stades.

Fylkesrådmannen sitt forslag vart samrøystes vedteke.

Innstilling

1. Fylkestinget stiller seg positiv til vidare arbeid i 2017 og 2018 med Idrettscampus Bergen.

2. Fylkestinget nemner opp fylkesordførar som representant til styringsgruppa i det vidare arbeidet 

Saksprotokoll i fylkesutvalet - 08.12.2016 

Innstillinga vart samrøystes vedteken som innstilling til fylkestinget.

Innstilling til fylkestinget

1. Fylkestinget stiller seg positiv til vidare arbeid i 2017 og 2018 med Idrettscampus Bergen.

2. Fylkestinget nemner opp fylkesordførar som representant til styringsgruppa i det vidare arbeidet. 

PS 319/16 Endringar etter gjennomgang av Delegasjonsreglement for Hordaland 
fylkeskommune.

Forslag til innstilling

Jfr. forslag til innstilling frå politisk arbeidsgruppe.

Saksprotokoll i fylkesutvalet - 08.12.2016 

Pål Kårbø (KrF) sette på vegner av A, SV, Sp og KrF fram slikt forslag:

«Endringar:

(a) Vedr. pkt. 14. Ordskifte. Taletid. Møteleiar si deltaking:
Erstatte ordet dokument med «materiell»

(b) Pkt. C Delegasjon til fylkesrådmannen.
1. Økonomi
Forvaltning, drift og vedlikehald
Første kulepunkt vert foreslått endra slik:

Inngå avtaler om leige og utleige av bygg, bustader, lokale eller tomtar (ubebygd areal), som 
ikkje er av langsiktige (10 år eller meir) eller vesentleg (2 mill. i årleg leige) verdi.»

Mona Røsvik Strømme (H) sette fram slikt forslag:

«Punkt 2.1.1 Bygg og eiendomsforvaltning
Langsiktig over 4 år
Vesentlig verdi: 1 mill. pr. år i leieinntekt skal til fylkesutvalget.»



Røysting
Kårbø sitt forslag (a) vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkestinget.
Strømme sitt forslag fekk 5 røyster (H, Frp) og fall.
Kårbø sitt forslag (b) fekk 10 røyster (A, Sp, KrF, SV, MDG, V) og vart vedteke som innstilling til 
fylkestinget.
Innstillinga med dei vedtekne endringane vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkestinget.

Innstilling til fylkestinget

Jfr. forslag til innstilling frå politisk arbeidsgruppe, med slike endringar:

Vedr. pkt. 14. Ordskifte. Taletid. Møteleiar si deltaking:
Erstatte ordet dokument med «materiell»

Pkt. C Delegasjon til fylkesrådmannen.
1. Økonomi
Forvaltning, drift og vedlikehald
Første kulepunkt vert foreslått endra slik:

Inngå avtaler om leige og utleige av bygg, bustader, lokale eller tomtar (ubebygd areal), som ikkje er av 
langsiktige (10 år eller meir) eller vesentleg (2 mill. i årleg leige) verdi.

PS 320/16 Retningsliner for styrehonorar i selskap der HFK er deltakar

Forslag til vedtak

1. Det skal utvisas moderasjon i fastsettinga av styrehonorar i selskap HFK eig, samstundes skal det 
i varetakast dei krav til kompetanse selskapa har trong til. Bedriftsforsamlingane i selskap kor 
HFK har aksjemajoritet har eit særleg ansvar for å fastsette relevante styrehonorar. 

2. Generalforsamlingsrepresentantar frå fylkeskommunen skal så langt det er mogleg følgje dei 
retningsliner som er satt frå fylkestinget når det gjeld fastsetting av styrehonorar.

3. Fylkesordførar og fylkesvaraordførar har godtgjersler som tilsvarar 100% stilling, og kan ikkje 
motta styrehonorar frå verv dei får i kraft av å vere fylkeskommunens representantar. Det same 
gjeld andre politikarar eller ansatte i administrasjonen som mottek godtgjersle som tilsvarar 100% 
stilling.

4. Retningslinene for styrehonorar bør takast inn i personalreglementet og godtgjerslereglementet 
for Hordaland fylkeskommunes folkevalde. 

5. Fylkesutvalet ber om at det utarbeidas ein kategorisering og gruppering av selskapa som gjev 
konkrete anbefalingar for fastsetting av styrehonorar. 

Saksprotokoll i fylkesutvalet - 08.12.2016 

Vedtak

Saka vart trekt.



PS 321/16 Forslag om freding av MIL Veteranstasjon, Lars Hilles gate 27. 
Høyringsfråsegn

Forslag til innstilling

Fylkesutvalet sluttar seg til fredingsforslaget for MIL Veteranstasjon, Lars Hilles gate 27. Fredinga vil gi 
eit varig vern til ein karakteristisk og heilskapleg representant for dei tidlege bensinstasjonane og bidra til 
ei meir representativ fredingsliste.

Saksprotokoll i utval for kultur, idrett og regional utvikling - 06.12.2016 

Det var 12 representantar til stades.

Fylkesrådmannen sitt forslag vart samrøystes vedteke.

Innstilling

Fylkesutvalet sluttar seg til fredingsforslaget for MIL Veteranstasjon, Lars Hilles gate 27. Fredinga vil gi 
eit varig vern til ein karakteristisk og heilskapleg representant for dei tidlege bensinstasjonane og bidra til 
ei meir representativ fredingsliste.

Saksprotokoll i fylkesutvalet - 08.12.2016 

Innstillinga vart vedteken mot 1 røyst (Frp).

Vedtak

Fylkesutvalet sluttar seg til fredingsforslaget for MIL Veteranstasjon, Lars Hilles gate 27. Fredinga vil gi 
eit varig vern til ein karakteristisk og heilskapleg representant for dei tidlege bensinstasjonane og bidra til 
ei meir representativ fredingsliste.

PS 322/16 Skisseprosjekt for Sentralbadet. Fylkeskommunal medfinansiering

Forslag til innstilling

1. Fylkesutvalet løyver kr 2.250.000 til Bergen kommune som Hordaland fylkeskommune sin del av 
finansieringa av skisseprosjekt for Sentralbadet.

2. Disposisjonsfond 25699413 Kunsthus i Fartein Valens landskap, vert redusert med kr 2.250.000.

3. Løyvinga skal førast over budsjettpost 400.780.00.14500 – Kulturbygg med regionale funksjonar.

Saksprotokoll i utval for kultur, idrett og regional utvikling - 06.12.2016 

Det var 12 representantar til stades.

Fylkesrådmannen sitt forslag vart samrøystes vedteke.

Innstilling

1. Fylkesutvalet løyver kr 2.250.000 til Bergen kommune som Hordaland fylkeskommune sin del av 
finansieringa av skisseprosjekt for Sentralbadet.

2. Disposisjonsfond 25699413 Kunsthus i Fartein Valens landskap, vert redusert med kr 2.250.000.

3. Løyvinga skal førast over budsjettpost 400.780.00.14500 – Kulturbygg med regionale funksjonar.

Saksprotokoll i fylkesutvalet - 08.12.2016 

Innstillinga vart samrøystes vedteken.



Vedtak

1. Fylkesutvalet løyver kr 2.250.000 til Bergen kommune som Hordaland fylkeskommune sin del av 
finansieringa av skisseprosjekt for Sentralbadet.

2. Disposisjonsfond 25699413 Kunsthus i Fartein Valens landskap, vert redusert med kr 2.250.000.

3. Løyvinga skal førast over budsjettpost 400.780.00.14500 – Kulturbygg med regionale funksjonar.

PS 323/16 Premiss: Kultur. Regional plan for kultur 2015-2025. Handlingsprogram 
for 2017.

Forslag til innstilling

1. Fylkestinget ser at dei avgrensa økonomiske rammene føreset stram og målretta satsing for å få 
nokre viktige løft innan kultur- og idrettsfeltet i Hordaland. 

2. Fylkestinget vedtek prioriteringane som er gjort i handlingsprogrammet for 2017 med 
innsatsområda Inkludering, Kulturregion Vestlandet og løft for dei profesjonelle kunst- og 
kulturinstitusjonane som hovudsatsingar på tvers av fagfelta. 

3. Fylkestinget støttar at Kultur- og idrettsavdelinga set av ressursar til ei arbeidsgruppe, som aktivt 
følgjer opp arbeidet med kulturplanen gjennom eksterne og interne tiltak. 

4. Fylkestinget tek statusrapport for 2015-2016 til etterretning.

Saksprotokoll i utval for kultur, idrett og regional utvikling - 06.12.2016 

Beate Husa (Krf) sette fram slikt forslag til vedtak:

«Nytt pkt. 4.
Fylkestinget ber fylkesrådmannen om å legge fram sak knytt til investeringstilskot for 
publikumsbygg for Bergen bymuseum. Punkt 4 i opprinneleg framlegg blir nytt pkt.5.»

Sigbjørn Framnes (Frp) sette fram slikt forslag til nytt pkt.:

«Fylkestinget ber administrasjonen utarbeide ei sak med sikte på å redusere talet på planar for 
kulturområdetet.»

Røysting
Fylkesrådmannen sitt forslag pkt. 1 til 3 vart samrøystes vedtekne.
Husa sitt forslag vart samrøystes vedteke.
Framnes sitt forslag fekk 5 røyster (Frp og H) mot 7 røyster og fall.

Innstilling

1. Fylkestinget ser at dei avgrensa økonomiske rammene føreset stram og målretta satsing for å få nokre 
viktige løft innan kultur- og idrettsfeltet i Hordaland. 

2. Fylkestinget vedtek prioriteringane som er gjort i handlingsprogrammet for 2017 med innsatsområda 
Inkludering, Kulturregion Vestlandet og løft for dei profesjonelle kunst- og kulturinstitusjonane som 
hovudsatsingar på tvers av fagfelta. 

3. Fylkestinget støttar at Kultur- og idrettsavdelinga set av ressursar til ei arbeidsgruppe, som aktivt følgjer 
opp arbeidet med kulturplanen gjennom eksterne og interne tiltak. 

4. Fylkestinget ber fylkesrådmannen om å legge fram sak knytt til investeringstilskot for publikumsbygg for 
Bergen bymuseum.

5. Fylkestinget tek statusrapport for 2015-2016 til etterretning.



Saksprotokoll i fylkesutvalet - 08.12.2016 

Innstillinga vart samrøystes vedteken som innstilling til fylkestinget.

Innstilling til fylkestinget

1. Fylkestinget ser at dei avgrensa økonomiske rammene føreset stram og målretta satsing for å få nokre 
viktige løft innan kultur- og idrettsfeltet i Hordaland. 

2. Fylkestinget vedtek prioriteringane som er gjort i handlingsprogrammet for 2017 med innsatsområda 
Inkludering, Kulturregion Vestlandet og løft for dei profesjonelle kunst- og kulturinstitusjonane som 
hovudsatsingar på tvers av fagfelta. 

3. Fylkestinget støttar at kultur- og idrettsavdelinga set av ressursar til ei arbeidsgruppe, som aktivt følgjer 
opp arbeidet med kulturplanen gjennom eksterne og interne tiltak.
 

4. Fylkestinget ber fylkesrådmannen om å legge fram sak knytt til investeringstilskot for publikumsbygg for 
Bergen bymuseum.

5. Fylkestinget tek statusrapport for 2015-2016 til etterretning.

PS 324/16 Søknad om samtykke til detaljhandel- Kleppestø sentrum områdeplan - 
Plan 213  - Askøy kommune

Forslag til innstilling

Med heimel i Regional plan for attraktive senter i Hordaland – senterstruktur, tenester og handel får 
Askøy kommune løyve til eit samla bruksareal for detaljhandel i områdeplanen for Kleppestø sentrum 
med inntil 45.000 m2 – i samsvar med søknad.

Saksprotokoll i utval for kultur, idrett og regional utvikling - 06.12.2016 

Det var 12 representantar til stades.

Fylkesrådmannen sitt forslag vart samrøystes vedteke.

Innstilling

Med heimel i Regional plan for attraktive senter i Hordaland – senterstruktur, tenester og handel får 
Askøy kommune løyve til eit samla bruksareal for detaljhandel i områdeplanen for Kleppestø sentrum 
med inntil 45.000 m2 – i samsvar med søknad.

Saksprotokoll i fylkesutvalet - 08.12.2016 

Innstillinga vart samrøystes vedteken.

Vedtak

Med heimel i Regional plan for attraktive senter i Hordaland – senterstruktur, tenester og handel får 
Askøy kommune løyve til eit samla bruksareal for detaljhandel i områdeplanen for Kleppestø sentrum 
med inntil 45.000 m2 – i samsvar med søknad.



PS 325/16 Ymse

Saksprotokoll i fylkesutvalet - 08.12.2016 

Sakene vart behandla i slik rekkjefølgje: PS 296-303/16, 326/16, 304-324/16.

Leiar Kåre Ystanes og nestleiar Gunda Falao Sparre frå fylkeseldrerådet orienterte om arbeidet i rådet 
og om kva dei ønskjer å bidra med.

INNSENDE SPØRSMÅL

Helge Nævdal (A) hadde sendt inn slikt spørsmål:

«Etter etableringa av Nye Voss Vgs i Skulestadmo (gml. Voss Jordbrukskole) hausten 2016, 
har det stadig og med alt for hyppige mellomrom dukka opp avvik med omsyn til skuleskyss. 
Dette gjeld spesielt etter endt skuledag.

Det kan synast som om SKYSS ikkje har dimensjonert for tilstrekkeleg kapasitet etter 
nyetableringa, og dette skapar stor negativ publisitet i lokalpressa både overfor skulen og 
SKYSS.

Det kan nemnast at inntil 30 elevar har stått att på haldeplassen enkelte dagar. Mange av 
desse er avhengig av korrespondanse mot både Hardanger og Bergen, noko som gjer saka 
ytterlegare prekær.

Spørsmål:
Kva vil HFK/SKYSS gjere på kort sikt for å avhjelpa situasjonen?
Er det tatt høgde for ein saumlaus og riktig dimensjonert skuleskyss frå hausten 2017 når 
begge dei nye skulane er i full drift?»

Fylkesordføraren svarte slik: 

«Skuleskyss med buss til/frå Nye Voss vidaregåande skule er fram til no dimensjonert ut frå 
den timeplanen og elevtalet som skulen har meldt til Skyss via systemet for søknad om 
skuleskyss (Cert). Her er det er meldt at elevane ved skulen sluttar kl. 15.30 kvar dag. 

Det har no kome opp at skulen nyttar ein annan timeplan enn den timeplanen som ligg til grunn 
for søknaden om skuleskyss, og at elevane i praksis avsluttar skuledagen til tre ulike tidspunkt. 

Skyss er allereie i dialog med skulen om faktisk timeplan med tilhøyrande tal elevar og kva 
konsekvensar dette har for skuleskyssen. Skyss er også i dialog med bussoperatør for å få på 
plass bussar og sjåførar til endringa i skulerutene. Endringa vil ikkje vere på plass denne veka, 
men på kommande fredag vil det bli sett opp ekstra bussar for å hindre stort tal attståande. Nye 
Voss vidaregåande skule skal også leggje inn korrekt timeplan og tal elevar i søknadssystemet 
for skuleskyss (Cert).

For å kunne dimensjonere skuleskyssen frå hausten 2017 er det viktig at skulen gjev melding 
om timeplanen snarast mogleg i forkant av nytt skuleår, og seinast innan fastsette fristar for 
dette.»

Aud Karin Oen (SV) hadde sendt inn slikt spørsmål:

«Kan fylkesutvalet få ei orientering om det vedtekne statsbudsjettet for 2017 og konsekvensar 
for fylkesøkonomien?»

Fylkesrådmannen opplyste at gruppeleiarane ville få oversendt eit notat med aktuelle verknader for 
Hordaland fylkeskommune knytt til budsjettavtalen i Stortinget. Fylkesrådmannen vil kome attende til den 
konkrete økonomiske verknaden av desse endringane for budsjett 2017 i eiga sak til fylkestinget i mars 
neste år.



OPEN TIME

Mona Røsvik Strømme (H) sette fram slikt forslag:

1. «Masfjorden kommune får drifte tannhelsetjenester i kommunal regi som et alternativt 
tilbod til innbyggerne i området.

2. Fylkeskommunen kjøper tjenester til personer med rett til offentlig tannhelsetjeneste.»

Fylkesutvalet tok stilling til om forslaget skulle realitetsbehandlast.

9 av representantane (A, Sp, KrF, SV, MDG) røysta mot at forslaget skulle realitetsbehandlast. Forslaget 
vart dermed ikkje realitetsbehandla, jf. kommunelova § 34 nr. 1, 2. setning.

Silja Ekeland Bjørkly (H) bad om informasjon knytt til Bybanen:

 «Ber om at nye passasjertall for Bybanen fremlegges til fylkestinget 13.-14. desember i 
forbindelse med behandling av kollektivmeldingen.

 Passasjertall fremlegges for utval for miljø og samferdsel og fylkesutvalget kvartalsvis 
heretter.»

Fylkesrådmannen vil leggje fram passasjertal.

Silja Ekeland Bjørkly (H) viste til at det er ikkje er sett av midlar til produksjonsskulen på Hjeltnes i 
statsbudsjettet for 2017, og spurde om kva konsekvensar dette kan få. Fylkesrådmannen vil avvente 
situasjonen og kome tilbake til saka.

Fylkesrådmannen orienterte om utleige av Fana gymnas til Bergen kommune. Notat av 07.12.2016 om 
prosessen, «Utleige av Fana Gymnas – ei orientering», vart delt ut i møtet.

PS 326/16 Regionreforma - etablering av Vestlandsregionen

Forslag til innstilling

1. Fylkestinget viser til inngått intensjonsavtale for etablering av Vestlandsregionen og går inn for at 
Hordaland fylkeskommune, Rogaland fylkeskommune og Sogn og Fjordane fylkeskommune går 
saman i ein ny folkevald region på Vestlandet. 

Fylkestinget søkjer med grunnlag i inndelingslova om slik samanslåing, under føresetnad   at 
fylkestinga i Rogaland og Sogn og Fjordane går inn for tilsvarande samanslåing med grunnlag i 
intensjonsplanen for etablering av Vestlandsregionen.

2. Fylkestinget vil understreke at folketal og geografisk utstrekning ikkje må vere til hinder for 
etablering av Vestlandsregionen i ein ny regionstruktur, og at generalistprinsippet for 
oppgåvedeling mellom statlege og regionale ansvarsområder må kunne fråvikast i ein 
regionstruktur med svært ulikt innbyggjartal i dei nye regionane. Fylkestinget ber om at 
oppgåvedifferensiering vert lagt inn i mandatet til ekspertutvalet som skal vurdere  overføring av 
nye statlege oppgåver til regionalt folkevald nivå.   

3. Fylkestinget går inn for at nynorsk vert administrasjonsspråket i den nye Vestlandsregionen. 
  

4. Dersom alle tre fylkestinga gjer vedtak om samanslåing, vert fylkesrådmennene, i samråd med 
Kommunal- og moderniseringsdepartementet, bedt om å legge fram sak snarast mogleg med 
opplegg for det vidare førebuingsarbeidet for samanslåing, med m.a oppnemning av 
representantar til fellesnemnda, samt kva mandat og avgjerdsmynde fellesnemnda skal ha.

5. Dersom dei andre fylkeskommunane gjennom vedtak på fylkestinga i desember 2016, ikkje går 
inn for etablering av ein Vestlandsregion, får den oppnemnde styringsgruppa for regionreforma 
fullmakt til å starte og gjennomføre ny dialog og forhandlingar om intensjonsavtale innanfor to 
alternative nye regionløysingar:



a) Samanslåing av fylkeskommunane Sogn og Fjordane og Hordaland, der det også vert 
opna opp for å invitere Møre og Romsdal inn i forhandlingar om ei slik løysing. 

b) Samanslåing av fylkeskommunane Hordaland og Rogaland 
 

6. Fylkestinget vil sterkt understreke Hordaland fylke som udeleleg i den nye regionstrukturen, anten 
fylket vert vidareført som i dag eller i ei løysing saman med andre fylker.  

Saksprotokoll i fylkesutvalet - 08.12.2016 

Aud Karin Oen (SV) sette fram slikt forslag:

«Alternativt forslag:

1. Fylkestinget vedtek å seia nei til ein ny Vestlandsregion så lenge ein ikkje veit kva 
oppgåver som vert overført frå staten til regionnivået og kva oppgåver ein får behalda. 
Når oppgåvene er klare kan ein ta saka opp til ny vurdering. Oppgåver som bør over på 
eit regionalt nivå er t.d. sjukehusa og høgskular.

2. Fylkestinget ber om at det vert folkerøysting om ein ny Vestlandsregion når ein veit kva 
saker ein skal forvalte.

3. Administrasjonsspråket i ein eventuell ny Vestlandsregion skal vera nynorsk.»

Benthe Bondhus (Sp) sette fram slikt forslag:

«Alternativt forslag:

1. Fylkestinget viser til inngått intensjonsavtale for etablering av Vestlandsregionen og går 
inn for at Hordaland fylkeskommune, Rogaland fylkeskommune og Sogn og Fjordane 
fylkeskommune går saman i ein ny folkevald region på Vestlandet. 

Hordaland fylkeskommune meiner regionreforma har starta i feil ende. Det er særs 
vanskeleg å ta stilling til endra geografisk inndeling, før ein veit kva oppgåver dei nye 
regionane skal løysa.

Hordaland fylkeskommune meiner at før ein tar stilling til endringar i fylkesstrukturen må 
det vera klarlagt kva oppgåver dei nye regionane skal ha.

Fylkestinget i Hordaland føreset at Vestlandsregionen skal ha nynorsk som 
administrasjonsspråk. Fylkestinget i Hordaland føreset at Vestlandsregionen gjer vedtak 
om at staten bruker nynorsk til regionen.

2. Fylkestinget vil understreke at folketal og geografisk utstrekning ikkje må vere til hinder 
for etablering av Vestlandsregionen i ein ny regionstruktur, og at generalistprinsippet for 
oppgåvedeling mellom statlege og regionale ansvarsområder må kunne fråvikast i ein 
regionstruktur med svært ulikt innbyggjartal i dei nye regionane. Fylkestinget ber om at 
oppgåvedifferensiering vert lagt inn i mandatet til ekspertutvalet som skal vurdere  
overføring av nye statlege oppgåver til regionalt folkevald nivå.   

3. Hordaland skal halda fram som eige valdistrikt, slik at ein sikrar at distrikta vert 
representert i regionleiing og på Stortinget.

4. Dersom alle tre fylkestinga gjer vedtak om samanslåing, vert fylkesrådmennene, i 
samråd med Kommunal- og moderniseringsdepartementet, bedt om å legge fram sak 
snarast mogleg med opplegg for det vidare førebuingsarbeidet for samanslåing, med 
m.a. oppnemning av representantar til fellesnemnda, samt kva mandat og 
avgjerdsmynde fellesnemnda skal ha.

5. Dersom dei andre fylkeskommunane gjennom vedtak på fylkestinga i desember 2016, 
ikkje går inn for etablering av ein Vestlandsregion, får den oppnemnde styringsgruppa 
for regionreforma fullmakt til å starte og gjennomføre ny dialog og forhandlingar om 
intensjonsavtale innanfor to alternative nye regionløysingar:



a) Samanslåing av fylkeskommunane Sogn og Fjordane og Hordaland, der det 
også vert opna opp for å invitere Møre og Romsdal inn i forhandlingar om ei slik 
løysing. 

b) Samanslåing av fylkeskommunane Hordaland og Rogaland

6. Fylkestinget vil sterkt understreke Hordaland fylke som udeleleg i den nye 
regionstrukturen, anten fylket vert vidareført som i dag eller i ei løysing saman med 
andre fylker.»  

Terje Søviknes (Frp) sette fram slikt forslag: 

«Punkt 5 utgår.»

Røysting
Oen sitt forslag fekk 1 røyst (SV) og fall.
Bondhus sitt forslag fekk 1 røyst (Sp) og fall.
Fylkesrådmannen sitt forslag punkt 3 vart vedteke som innstilling til fylkestinget mot 2 røyster (FrP).
Fylkesrådmannen sitt forslag punkt 5 a) fekk 9 røyster (A, Sp, KrF, MDG, V) og vart vedteke som 
innstilling til fylkestinget.
Søviknes sitt forslag fekk 5 røyster (H, FrP) og fall.
Resten av fylkesrådmannen sitt forslag vart vedteke som innstilling til fylkestinget mot 1 røyst (SV).

Innstilling til fylkestinget

1. Fylkestinget viser til inngått intensjonsavtale for etablering av Vestlandsregionen og går inn for at 
Hordaland fylkeskommune, Rogaland fylkeskommune og Sogn og Fjordane fylkeskommune går 
saman i ein ny folkevald region på Vestlandet. 

Fylkestinget søkjer med grunnlag i inndelingslova om slik samanslåing, under føresetnad   at 
fylkestinga i Rogaland og Sogn og Fjordane går inn for tilsvarande samanslåing med grunnlag i 
intensjonsplanen for etablering av Vestlandsregionen.

2. Fylkestinget vil understreke at folketal og geografisk utstrekning ikkje må vere til hinder for 
etablering av Vestlandsregionen i ein ny regionstruktur, og at generalistprinsippet for 
oppgåvedeling mellom statlege og regionale ansvarsområder må kunne fråvikast i ein 
regionstruktur med svært ulikt innbyggjartal i dei nye regionane. Fylkestinget ber om at 
oppgåvedifferensiering vert lagt inn i mandatet til ekspertutvalet som skal vurdere  overføring av 
nye statlege oppgåver til regionalt folkevald nivå.   

3. Fylkestinget går inn for at nynorsk vert administrasjonsspråket i den nye Vestlandsregionen. 
  

4. Dersom alle tre fylkestinga gjer vedtak om samanslåing, vert fylkesrådmennene, i samråd med 
Kommunal- og moderniseringsdepartementet, bedt om å legge fram sak snarast mogleg med 
opplegg for det vidare førebuingsarbeidet for samanslåing, med m.a oppnemning av 
representantar til fellesnemnda, samt kva mandat og avgjerdsmynde fellesnemnda skal ha.

5. Dersom dei andre fylkeskommunane gjennom vedtak på fylkestinga i desember 2016, ikkje går 
inn for etablering av ein Vestlandsregion, får den oppnemnde styringsgruppa for regionreforma 
fullmakt til å starte og gjennomføre ny dialog og forhandlingar om intensjonsavtale innanfor to 
alternative nye regionløysingar:

a) Samanslåing av fylkeskommunane Sogn og Fjordane og Hordaland, der det også vert 
opna opp for å invitere Møre og Romsdal inn i forhandlingar om ei slik løysing. 

b) Samanslåing av fylkeskommunane Hordaland og Rogaland 
 

6. Fylkestinget vil sterkt understreke Hordaland fylke som udeleleg i den nye regionstrukturen, anten 
fylket vert vidareført som i dag eller i ei løysing saman med andre fylker.  


